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A-1 1 | LOS ANGELES, CALIFORNIA, TUESDAY, SEPTEMBER 14, 1971
® e | . 10110 Al
3 PO, S
4 THE COURT: Qood morning, ladics and gentlemen,
¥ 5 {Iurnurs of "good morning" from $he members of

6 the Jury.)
7 THE COURT: 'The record will show thabt Hr, Kanarek is

'

8 presentiy My, Vanzella for the Feople,

29 Mr, Kanarek?

0 HR. KANAREK: Yes, your Honor,

n | THE COURT: W1ll you approach the bench, pleasc?

2 Would you approach the bench, please?

13| IR, KAWAREK: Oh, ceptainly, your Honor,

1 (Vhereupon, the following procecdings were had at
® . 5 | the bench between the Court and the defendant, outside the

6 | Thearing of the jJurors:)

Y
Sk

* | THE COURT: I, Menson, if you won't disturbd the

1% 1 proeeedings teda;, the Court will permit you to be present
B | in the courtroom* '

-

» I, ‘héwever, you cennot rostrain yoursclf, if

2 you caﬁ'ﬁ %bﬁmise me that you will restrain yourself from.

2 diﬁﬁurbinq~the prbneedings fnen-you will have to remain in
B | the detention benk, 00T
= 2 _ THE DEFBNDANTv Eab ayes are the windows of the soul,
i = THE C!OUR”~ 'z can't‘ hear yau.
% THE DEFRUDINED: | The eyes are the windous of the soul,
PN | THE COURE: That's a very profound statement, but what
28

I wish to hear fyom you is whether you willl promlse me thot
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you will behave yourself in this courtreom, If you will -
THE DEFENDANT: I've lived ~-
THE COURT: -~ whlch the Court -— ‘
THE DEFENDANT: I've 1llved my 1llfc in your punishment,
I amn allowed %o drink‘frqm your tollets and sit down and keep
my mouth shut,
5ir, I grow tlred und weary of this, 4nd I am
golng to lay it down, one way or the other, with or without
you.
It doesn't-make any difference, I would pather
not d;vide ny house,
THE CQURT: Well, the Court would prefer that you be
present duplng tﬁe;course of these proceedings -
THE DEFINDAL 5: The Court would prefer what his old
wonan tells aim
Tdn COQRT-' e rather than having you batk in --
THE bLFuNDENi* Kﬁutre riding bublic epinion, “his is
all false faces.} I'm tirea gf the false face, and 1 am tired

!

of dying for puhiie opiniun...
THE GGU§$~ Can you- promiae me that you will be gqulet?
THR DEEENDANT. I wouldn't lle to you to save my lifs,
THE COURT: Pardon?
PHL DEPLNDANT: I wowldn't 1lie to you to save my life,
I have no fear, 1 have nothing going right now,
L don't know what I might do,
THE GOﬁR?: Very well.
THE DEFENDANY: I am trying bto wake you up,
THE COURT:; Open the door there, lir, Kuczera, so that
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Mr, Manson can heay the proceedings, and he will be held in
the restraining cell, _
(Whereupon, the following proceedings were had in
open court, within the presence and hearing of the jury:)
THE CQURT: You may proceed,

RUBY PEARL,
having been previcusly duly sworn, resumed the stand and
testified further as Lollows:
THE BAILIFF: Would you state your name again, please?
THE WITNESS: Yes, My name is Ruby Pearl,
THE COURT: MNr. Kanarek?
MR, KANAREK: Yes, your Henor, Thank you,
THE COURT: Contlnue your cross-examination,
MR, KANAREX: Yes, Thank you, your Honor,

CROSS-EXAMINATION (Continued)
BY MR, KANAREK:

Q lrs, Pearl, on how many different oecaslons, in
the summer of 1969,{ﬁid you Bee Shorty Shea at the ranch area,
near the rosad, qgag ééﬁta Susanna Pass Road?

CoA *I ééﬁ‘hiﬁ.many times at different places,
gf i And with many dlfferent peopie?
C Tk He usuany stayed araoupd the office, He didn't
talk to many af the people -~ €xcept myself and the cowboys

v-:'

that worked for me.\ AR I

LI I

(Pause 1n the proceedings while a discussion off

the record ensued at the counael table between lMr, Xanarek and
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¥r. Manzella,)

Q BY MR, KARAREK: Mra, Fearl, you remember these
pictures that -~ conéerning which you testified when lr,
Manzella was spesking to you?

A Yes,

Q Now, for instance, taking People's 80.-C, where
you have "SS8" at this polnt (indicating), you have intended
that to mean Shorty Shea, -

A Yes,

Q - i85 thab correct? |

On how many different occasionz have you seen
Mr, Shee in that area, that general area, depléted in §0-C, in
the summer of 19697

A Oh, quite a few times,

Q And on how many different occasions did you see
automobiles with people in the automobiles in th§ summer of
1969, in that general area?

A Every day, Only Guring business hours,

CieloDrive.coOmARCHIVES
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ot Dr <y st FY :

Q  Well) you néver saw any muttmobiles in Hhat
ares except during ‘busineus houra tin:ing the summer of 1969,
15 that correct? EEEE

4  No, not-exsetly. s:hem wag £riends came up once
In a while and pstxked along ==

Q Well, when you spy -~

A == the bogrdwelk.

Q Then, when you said & few momenkts ago that only
during business hours, that is incorrect?

A Well, you sald many ears, you said. Mapymrs

weren't there. Only during business hours.

) well, what do you state arve business hourg?

A Well, usually from moxning until 6:00 in the
evening.

Q Now, as & matter of fact »~ well, I'Ll withdraw
that.

. On occasions, then, did you go home at 6:00 in
the svening; is that the end of the buginess éa;y for you?

A No, not for me. o
Well, what dictates the end of the business day?
Ehat ~-

Ar the Spahn Ranch?
When the customers dom't come in after dark,
then T did my other work.

Q Well, after 6100 in the evening, during the
gurimer of 1969, did only one automobile come into that aves
after 631007

A Ko,

B £ B 0
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- pecurred?

] So that diuxring the summer of 1969 there were many
automobiles that came into that ares with pecple in them, is
that correct?

A Not outside people, Those that live there came
in. '

Q  AlLL right. Those that lived there came in wmany
times during the sumuex of 1969, into thak ares where you
have the 88, is that coxrect?

A Yes, :

Q And can you tell ug, can you give us each of the .
Instances when aubomobiles came into that arvea duxing the
summer of 19697 Can you tell us the dates when those
A e iﬂ:&ii; no. |
;’q,: f “c:m yvou descxibe thoge incidents for u‘a'i.n any

r -
. + k] L
R . \ ] - 4 d i
- 1 LI -

o
"a“ e e

s Néili,“fhe_y- usually caii;e in very quietly and see
who they were gbing to see ind removed themselves without
any commotion. o

e Ah& M, ‘Shea wﬁs'"i:‘x'i that. area at various times of |
the day, including daylight and evening hours at a time or
ab times when autiomobiles came Into that areaj i1y that
gorvect? |

A Yen, &maimallw

Q And so on geverdl different opcanions or many
different occasions; Mr. Shea was in that axea when ‘
automobiles came in and people alighted, left the automobiless
is that correct?

CieloDrive.cOmARCHIVES
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MR. MANZELLA: Objection, your Honow, it is vague as
to time. |

THE COURT: Sustained.

MR, MANZELLA: And it is a comptund question.

Q BY MR: KAWAREK: During the summer of 1969,
on mény occasions, did My. Shea ~- I'l} withdraw that,

During thesummer of 1969, on meny occasions was
Mr. Shea in the geperal area' where you have 85 at times when
sutomobiles came fn and people left the automobiles?

A I could say yes.

Q And ~~ well, the answer is ves? When you say,
"L ecould say ves," you mean "Yes"; is thit eorrect?

A Yea, that's right.

Q Now, Mrs. Pearl, on occasions did you gee people
uging Jolmy Swartz' cax?

A Uh, no, I never saw them uging it. I saw it
parkad there,

Q You never paw Johony Swartz' cayx in motion?

A I didn'’t pay any particular attention to 1t, I
gseen it different places parked.

Q Well, directirng your attentiom to the tmes- when
Shorty Shea was in this ares during the summexr of 1969; when
people came into the area in sn automobile and left the
arex, '

On ocecagions were some of thege people viding in
Johmy Swartz' car? o “

A 1 can’t say that I ‘cgp- slpéint that they were

ziding in Lt, ,"" ; L

s 7 y

1
s A

. - A .
TR = 3
it f";_“ LI

- . .
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B N OB R ¥ N NN B B B

o) Well, you can't pay that they were not riding in

it, 1s that correct?
| A . It could be elther way, betause I didn’t pay any
attention.

) You had no veason for paying any attentlom o
what sutonobile was in that ares thdt you bave spoken of
concerning Shorty Shea? You had no ovcasion durfng the
gummer of 1969 at any time %0 remember what automobile
with what people <~ with the particular people in it -~ therve
wds no occaslon for you to remember these ineldents, is that
eorrect?

A IE nothing wag brought to an lasue, no.
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& Well, my question is, did you have any occagion
in ¢onnection with these events, when automobiles vame In
with people into this ares, did you have any occasion to
remember any of these incidences?

A Once or twice.

Q And there were many occagions when yod had no
memory of these events, whatsoever; is that correct?

A Yen.

Q And there are vccagions at which you presently
have no memory, whatsoeyey, is that correct?

A Yes.

Q Fow, dirvecting your attentisn to these times
thet you are speaking of, these one or two occasioni,

You, in fact, do not know what sutomoblle these
people were in Oir these occasions when yolr ave gpesking of?
The times, these one or two occasiong that you gay you
remember? -

A T didn't pay that nmch attention to the automobile]

o  Soyou st o time == well, all right. New, L'l
withdraw thatf. Co R U

. Johany Swartsz! sutomobile had a fromt and back
gection, is that corrent?

A Yes. o

Q And Johnny smrtz d aut:ombﬂe yag an automobile
that could gontaln flve) six, seven peo;;:la, elght pecple,
nine people if you really wanted to put & lot of people iIn
there, ig that correct?

A Yes.
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2 And the people that If{ved at the Spabn Banch -~

1'11 withdyaw that. |
The number of pecple that lived at the Spahn

Ranch during the summer of 1969 might have been ss many a8
100 on occasions, isg that correci?
Ho, not all 4t one time.
Would it he betwsen 30 and 1007
Ng, it would be, leas.
Would it be Zyetw«&an 25 and 507
tey. D

2O > & >

Q Wnuld 1k be cloaer ta 50 than 25, the total number :

of peaple thdt :&are i:l.ving a!: the Spahn Ram;h during the
sumer of 1969? T ;"'f-,f i *';: | .*

A Nos I'd say it mlé be c‘lober o 25.

Q And was thar& a ;':anamt change in t.haae people,
theat ia, there were pgopla who mum come And stay for a
1itkle while and leave;: ¥ that: wri:a#t? ;

A That's corxect. .

Q And the events that »» concerning which you
testified when Mr, Manzella was speaking with you, those
gvents were on a day that you do not ar'xd cannot tell us -
that s, you can't pinpoint what day that was, is thap right?

A Uk, pardon me, what day whit wes?

Q When you say you saw these particular events that
My, Manzella spoke to you about.

A~ Oh, I see what you mean.

MR, mmmm: Objection, your ﬁmor.

‘-'Exeuse e, Mrg. Pearl,

CieloDrive.com A RCHIVES
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I objact on the grounds it is vague and ambiguous |

83 to what events Mr. Kandrek is referring to.

THE COURT: Susgtained.

<} BY MR. KANAREK: Well, Mrs. Pearl, you say there
wers one or two times that you remember of when people came
to the rxanch in this -- in an autoewbile and left the
automobile and mingled witi’x Shorty Sheay is thet correct?

A Yesg. P

! H

Q 8¢ there are a’émplﬂ of pccasions at least

where this accurrgd?

A Yeas IV - .*:"_3 ';

R And thexd-avd 2 coupie of Qccasions at least
vhere thig occurred in the evenidg, ’::igj:tt?

A Yot that late. -

Q Well, there were & codple of occasions thet

A Yes.

And that would be 10:00 o 'elock?

No.

9300 o'elock?

No.

8:00 o'elock?

No.

4:30 in the afternoon?

Around that time,

I sea.

Directing your attention, then; to people getting
out. of #n automobile at night, during the summer of 1969.

S > OH > O PO D
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1-8 L | Did you observe that at a time when Mr. Shea
() 2 | was in the avea you've spoken of pmupre than one nécasi.m.?
' 3 A Yes.
4 2] dnd that was on sevexél occagliong, tight?
} 8 A Yes.
5 6 Q Gorrect?
7 A Yes,
8 | 2} A1l right. Would you tell ug whe ~= would you
9 fixst describe each of thpse occasiong?
0 | A Yeg. Mr, Lance came to asee Shoxty occasionally.

Bridget? 1 | I knew hig car. And Bridget  came fo dee Shorty from
2 fis. 2 | Newhall. The only -mgé I know of that came to see Shorty,
1B | I
u ' ' -
e S TR UL
.‘ . 15 , v . I . ;.‘H ! -:i E ,..-“‘ “é‘ e i‘ww“,f‘_: N

16

YR

17 ,.',‘;;‘ ‘
B
L
20

21

2 |
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24
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& My question 1s not dlrected, Mrs, Pearl, to someone

that came to see Shorty.

My gquestion is directed in terms of people gétting

out of an automobile at times when Shorty Shea was in the area|

that you've spoken of,

' No, I don't recall any direct times of that.

q Well, then, a few moments ago when you told us
that there were petple that got out of an aubomobile when
¥r, Snea was ln this area, that was untrue, then?

A No, 1t wasn't,

MR, MANZELLA: Objection, your Honor, Tnat assumes &
fact which the witness dld not testify to,

THE:GOURT:,]Sustained‘

Q BY ME, KAMNABEK: Now, irs. Pearl, directing your

attention to Bridg&t,;yru Shea spent a lob of time with Bridgef

iz that correct?

» 3
b -

A fNOﬁfaﬁ éhe yarch,

< ; ., But during the summer of 1969, after July 1, 1969
Mr, .ohea 11ved w;ﬁh Bridget ab hqr.hbme; is that correct?

A I do not knaw.
- 37
Q Well, aid gou go: tquify previously, that he

y“)i

lived with Bridget; he was staying with Bridget at her home?

-

A, No.
2 You never testified to that effect?
A Ko.

(Peuse in the proceedings while Mr, Kanaiék

perused a transcript.)

Q BY MR, KANAREK: Now, directing your attention tov

B
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S 7T ]
Brildget, did ﬁrf Shga,iwitb Bridget, go to Bridget!s home?
MR, MAN.ZEI}LA? ‘-.oé;j»eéé:ﬁén; your Honor, It's not
relevant, and)it'qmvggye as to time,

THE Coéﬁéz*'Suatéiéed: -

Q BY MR, KANARBK: (Continuing) -~ during the
summer of 19697

THE GOURT:; The objJection is sustained, It's not

“pelevant,

¥MB. EAHAREK: Itts most relevant, your Honor,
Our position is w- ’

THE COURT: The objection is sustalned,

MR, KANAREK: Well, may I approach the hench, your
Homor?

THE COURT: Uo, you may noi,

§&  BY MR, KANAREK; During the summer of 1969,
Mrs, Pearl, di@ you testify that lr., Shea went home with

~ Bridget?

MR. EANZELLA: Objection, your Honor. It's not
relevant,

MHE, KAWAREK: Nell -~

THE COURT: Sustained,

MR, KANAREK: Well, then, may I approach the bench,
your Honor?

THE COURY: HNo, you may nod,

g BY IR, KANAREK: To your knowledge, Mrs, Pearil,
did Mr. Shea participate in the sale of horses to Bridget? 3

LR, BANZELLA: Objection, your Honor, That!s not’

relevant,

e CieloDrive.com ARCHIVES
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#] BY MR, KANAREK: (Continuing) -~ in fhe summer of
19697

THE COURT: The objection is sustained,

MR. KANAREX: Well, then, your Honor, I would like to
approach the bench, It's wost relevant and most materisl
to show the machinations and the workings and -~ and the
activities of Mr, Shea,

This is -« this goes {0 the very heart of what
we are talking about,

THE COURT: £Show the what?

'R, KANAREK: The actlivitles of kr, Shea; and what he was
doing in this very period we are speaking of, your Honor,

THE COURT: The objection ls sustalned,

q BY MR, KANAREK: Dld ir, Shea obtain money,
fivs, Pearl, by selling horses to Bridget, in the summer of
19692

A Hot to my knowledge.

{Pause in the proceedinga while Nr, Kanarek
perused z transeript.) ‘

MR, MANZELLA: Your Honor; I would object to the
question and ask phat‘t§ufahawqr be'strickan, on the grounds
1t 48 not veldvant, '

Q BY MH, KANAREK:: _3,1&'_yqu.'.ﬁgéti£y'~-; -

THE COURT: The objection 15 overruled. The answer

has been in for some 30 seconds, '

PO

R, RANAREK: %G --" I'm sorry. Did you tesbify ‘
thusly ~— in this Clty of Los Angeles'on August the 3rd, 19717

CieloDrive.COmMARCHIVES
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"Q . Whera was Mr, Shea li%ing -
that is, where wa& he 1iving during the balance
_ of the heek whgn yau folks were praving hilm !
I think thah mcans ”providing him" ~= "With food and .
lodging on the ﬁngkends? SRS

{

"A, That 1s when he wag working at
the bar, and he would go hawe with Bridget,
"g ' Who 1is Bridget?
Y b;iaéét)is the girl he was selling

horses to, and took her out to Newhall to see

these horses for George,

e How many howrses did he sell
Bridget?

BA, Two, that I know of.

" To yauf knowledge?

", To my knowledge,"

Did you so testify, Mrs. Pearl?
A No, I knew he sold the horses,
THE UOURT: No, the question is: Dig you 50 testify?
THE WITNESS: Oh, yes, Yes,
Q BY MR, XKANAREK: You so testifled?

A Yes, yes.

Q Reow, Hrs. Pearl,'&id you keép the books at the
Spahn Raneh?

A The rent horse and pleture reoords, I kept.

Q My question is: Did you keep the books at the
Spahn Ranech, lrs. Pearl? '
MR, MANZELLA: Objectloxrt, The question is vague and

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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amblguous, and thp'wiﬁness has answered the best way she can,
your.Hdnorgj*"

,23#-0003E:4 Sustained, - A

- Ql BY MR. KAﬂAREK:”lmrés Péﬁri; are youw telling us
that you kept the books on everything except for the sale of
horses? Is that riéht?l Soow

A I didn't make that sale.. That was between
Geoprge's daughter and Brldget, '

G You didn't make the sale, ¥rs, Bridget (sic),
but yow kept the books conceprning financial transacéctlons of
the Spahn Renech; 1s that right?

N Ies,

Q& And you kept the books concerning matters that
you did not participate in personaliy? |

A I kept the books that the ranch partlicipated in,

Q Well, the sale of horses 1s a ranch matter; that
was concerning the Spahn Rauchj is that correst?

& Ho, not when his daughter was taking care of
that particular branch,

Q Did youmake @ notation on the books, Mrd, Pearl,

concerning those horses?

A No,
Q] Did you testify on August the 3rd, Hrs, Pearl,
thusly? '
g These horses werd sold under

the ausplces of MNr. Spabn; is that correct?
A, Yes,

g You were working for Nr, Spain in
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teonneebion with that, were you not?
”A- YGS‘"
Did you S0 testirg -

THE COURT:* You ngedn't ariswer that, 7The Court ralses

ity own objaction; It'" imnaterial
uno sold’ theée harseS? ﬁr. Spahn,:ﬁhe Spann
Rench, or 3horty Snea? o o

MR, KANAREK: Well, yjduir Hodor, most respectfully, I
must objeet to the cqurt'" queotion Ir the Courtts goling to
make the finding that thi¢ 13 immateri&l than I must object
to the Court inguiring.

I would welcome opening up the subjeeot, but your
Honor has —- your Honor has - _

THE OOUng Excuse me just a minute, The Court will
sustaln your objection,

MHE. KAWAREK: Thank you,

Q How, Mre.,Pearl, as a matter of féct, the Spakn
Ranch paid Mr, Shea nothing in money for the work he did there;|
is that correct?

A That's correst,

8 And lir, Shea, ac far as hls activities at the
Spahn Ranch werp doncerned, morely had a place to eat; is
that right? |

R Yoz,

G Mow, did you see lir. Shea selllng what we might
term pexual devices to people in and shout the Spahn Reanch
area?

THE COUNRT: You ncean't answex that.
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-
P.l

¢ L

MR, KANAREK: Well, your Hoﬁor, may I approach the

bench? R

P. o . 2

THE COURT; No, you may not. The Court ralses its own

.
. O T
.

objeobion, v

Q BY IR, KANAREK: And as a mabtber of fact, Mvs,
Pearl, you have no knowledye of how MNr, Shea obtained money;
iz that correch?

A No,

&  Did you observe ¥r, Shea recelye money for the
sale of certain ltems?

A Ko.

Q Tnen your knowledge of what he recelved by way of
money was not by virtue of any observation that you made,

nothing that you saw or heaprd with your own ears; is that

eorrect?
A Oh, I heard ~- X
Q You heard uhit gomebody told you?
A Iou asked me if I heard,
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%*B-IL e ,1i'm talk'lng abmit; tha trénsaetions ‘where money
. changed hnndsa You never gaw any money change hands} you

, | never heard any money t::anéact:im goihg on, whethex mr.me.y

. was transferred right ncw; -

5 A Ho. S BRI

—

Q w50 'ta speak. to Mr. Sheay is that right?
. | &  Right,

2] Now, as a matter of fact, Mrd. Shea ~= Mus. Pesrl,
o | Mr. Shes was not at the ranch except on weekenda?

9 MR, MANZELYA: Objection. It's vague as to time, your

n | Honox, |

12 Q BY MR. EANARER: During the sumner of 1968.

13 | THE COURT: You msy angwer that.

14 THE WITHESS: Occasiondlly, he was there on weekends.

15 | At one period, when he wdag working at the bar.

16 Q BY MR, KANARER: Well, did you testify, Mrs. Peszl,
17 | that Mr. Shes wag not at the ranch on weekends? 1
18 A o. He was ut the ranch on weekends.

9 | Q Well, at times when Mr. Shea was working at the

20 | bary s 1t your testimony that he would leave the bax on
21 | the weekends to come stey at the Spaln Ranch?

22 Is thdt what =-

23 A Oceagionally.

2 ) And that is when? At what period of time, Mrg.
% | Pearxl?

2 A Well, it"s hard to say. You ought to have the

# | vecords of when he worked at the bar.

B Are you =-
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=
-

2b~2 it's hard for me to say what time ;I.i: wag.,
o z . 8  So you don't know?
A Right now, I fon"t. T would have to think about
Lo et

s | it R
a * Q,.,W&n? S T
! S A : (No reapmne } : - 3 e
' 7 Q Then asg a matter of fact, you had no redson

8| during the supmer of 1969 tcar yinpoint the activities of
| Yr. Shea, any more than Larry Jeres or BL11 Vance or Ella

10 Jo Bailey or anycne elaa, 1= thar. com:e.ci:?

| A No. I had more occasion than they.

= | @ I am saying: Did you have any reason for remem~

B | bering what Mr. Shea did or said during the gumder of 19697

1 _ A Well, that can haxdly be answeved yes ox nd.
. » Q  Well, plesse answer it in ==

1 A They were ==

Y w THE COURT: I’I1 sustain the -~ strike that,
® I will sugtain the Court's own objection.
® You may wephrase the question.
“ MR. RANARER; <Certainly, your Honor. ,
“ Q During the summet of 1969, Mrs. Pearl, was there
22

any veawon for reéemembering the activities of Mr. Shea, and
what e did at the Spahn Ranch?
¢ “ THE COURT: You needn't angwer that. The Court raises
its own objeckion, vague and indefinite.
| Q BY MR. KANAREK: Now, referring, Mrs, Pearl, to
., | o . Mr. Grogan, Mr. Grogan was at the Spahm Ranch a full yean
before My. Manson came to the Spahn Ranch; is that corvect?

23

26
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2be3 - A That's what they tell me.

.’ 2 | Q Well, you had -~ yeat tell ug, Mra. Pearl, that
3 | Yot have been at the Spaln Ranch tontinuougly for some 15

s | OF more years; ls that right?

: s | A Yes.,
, 6 Q Well, did you see Mr. Grogin at the Spahsi Ranch
7 ares before Mr. Mangon came theve tg live?
s A Occasiconlly..
9 Q Se that in fact, Mr. Grogan was there wore than
10 2 year before Mr. Manson came therej ig ithat correct?
11 : ‘ A ‘Ihat.'s what they told me. X don't koow.
12 2 That g what they told you. And when you say

13 “th;y told you," they hdve told you a lot of things in
¥ | copmection with Mr. Manson; is that right?

.3 1 « MANZELIA: Objection, your Honor. The qnest.im is
6 | vague and subiguoug.
4 w THE COURT: The objection is sustafned.
18 :5 ") BY MR, KANAREK: Now, as 8 matte:é' of fact, Mys.

19

Pearl, My. Mangon created fio problems for anyone at the
2 | Spabm Ranchy is that correct?

2 A That's correct.
2 Q@  #And you so testified previougly; xight?-
% A . Yes,
A QL ‘“Ang you are thinking about that testimony now,
. 25'4: ag 3: gtand here, bacause you see this book that I have;
) o T AT R
. 0 R, MANZELLA: Objection, your Honor. The question's
28

axfgumentatiye _ami insult;lng, and Mr, Kanarek ig harassing the

- RS o i .

CleloDrlveoommzCHWEs



2b~4

b /8

a | A Not on yeirg; but for intervals.

12 Q Fox ==

13 | A Notduring thoge yemrs.

. ' Q Well, during the years of 1968 and 1969 -~ do

s | you have those years in mind?

16 | A Yea.

w B ?‘ Q ) You are very ungure &8 to when events that you

.‘;1§ ,l: g !:inve tegtifled conceming in fact cccurred; is that correct?

- 9 oy MR.OMARZELLAT ijpctim, your Honor. The question,

» ﬂmm évmﬁs seeurred," 18 vague aud anbiguous.

2 iTHE GQIIRT’- m;j ection sustained.

2 QB 0. KBNAREK: How many -- well, let me

6608

—
witnesy.
. " THE COURT: Mr. Kanavek, will you restrain yourself?
\ The Court believes that's & very improper question.
. MR. KANARER: Well, your Homor, T would like to
. | appromch the bench.
6 | THE GOURY: The objection is sustained.
q q' BY MB. KANAREK: Do you remewber testifying

. | previcusly that you were very unsuve as to matters

, | zonceraiug time, as far as the years 1968 and 1969 are
o | eoncerned?

2 | withdraw t:hat.

24

When did you first have occagion, Mrg. Pearl, to
 think about Mr. Shea's #ctivities at the Spahm Ranch in the

2% | gwmmer of 19691

27 When did you first txy to remember matters

% | conceining Mx. Shea?
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4 When be came back, and there was no place for

him to sleep.
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) My question iz, directing your attention to a
time aftex the summer of 1969, wag there mometime when you
tried again to try to remember activities concerning Mr.
Shea at the Spahm Ranch?

A I don't understand.

Q The question ig, after the summer of 1949, you
at some time had occaslon to remember what Mr. Shea supposedly
did and said and all of that during the summer of 19697

MR. MANZEILA: Objection, the guestion iz vague and
apbiguousg.

THE COURT: Ovetrruled. Lethim finish hisz question,

. My, Manzella.

MR. KANAREK: Yeah, I have finished it, your Honor.
Q BY MR. KAHAiREK: Do you understand the question,
Mrs. Pearl? '
A, Well, 1'1] answer it the bent I can,
When, we raminiacgd - md we wu togather ~» we

- reminisced on how :Lt: ms up thcre anﬁ hcm it 1d now.

Q You 're ﬁp,eukj,ng’m -of what you and M. Shea
were spesking of? ; |
A Yes.
] My question iz =~ and try to listen. I'11 fxy to
rephrage it, wa'aw. Certainly I'm not claiming that my
questionsg are crystal clear, it 1£ you would try, maybe we
can work {t togethex.
& All right. »
Q I'm talking about a time after the summer of
1969.

o1
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Now, after thit summer of 1969, at sometime you
kad pccaslon to try to remember what Mr. Shea and you spoke
abouts, what vou ohgerved him do; what he said.

Do you have thst in mind?

MR, MANZELIA: Objection, your Honor, the question is
vague and smbignous. It is the game questfon he's agked
before.

THE COURT: Sustained,

q BY MR. KANAREK: My question, ~~ &nd the time I
an speaking of is after the summer of '69, Mra, Pearl, == at
gometime you flrgt began to txy to remember back as to what
happened In the summer of 1969; is that correct?

THE CGOURT: Now, you can auswer that yes ox no.

THE WIINESS: Yes. '

1») BY MK, RANARER: Al right. When was that time?

A VWhen the pleture people came up #nd we started
thinking about why wasn't Shorty here &g usuel. And we
stagted thinking about when we seen him lagt snd what he was
doing.

& And vhen did: ﬁhe picwm paople cam, Mrs. Pearl,

£lrst come up? .. g .

A Wall. t:hé::a, you ask me dates again, I don’t
xmm» i.}ﬂv' e .. I

. vt +oad 37
v e p v, A . I

Q Glve ui’ FOLE béar.estimate of whm the pietum

| peaple first came up, Mms Pearl? R

A They came up befm this périod* They came up
and made fhe reservations garly in August.  .And then, later,

| preparations were being wade, Shovty didn't come.
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Q Well; my question iz, when did you Fflrst have
cvecagion to tny to remember what My. Shes had gaid snd what
you had said and what you had spoken with him about?

MR. MANZELLA: Objection, the question has been asked

and angwered,

MR. KANAREK: WMo, it hasn't, your Honor.

THE COURT: The objection 13 sustained.

Q BY MR, FANAREK: Well, Mrs. Peaxrl, when the
pletare pewple came up, was there any redgon in your mind
for remembering whai Mr. Shea had supposedly told you
concerning his maxviage with Phyllis?

A That had nothing to do with anything.

Q 50 you did not have any teccasion to xemember?

A Not that far back, |

Q All right, When the picture people came up,
your nemory was not put intoe foeus in donnection with any
criminal trial involving s‘hoity Shea?

MR, MANZELLA; Objection.,

) Ia that right?

. MANZELLA: ‘1t ig mok :qiavam:, ana :u: is vague #nd
mbiguom.

THE COURT: Ik ig vague and‘ambigunus. Sugtained,

] BY MR. KARAREE; When the pi,nmre people came
up =~ well, you #ay you can't tell ui what month Lt veis that
they vame; you don't know?

A I know it wes in August.

2 You know it wag in August, right?

A Yes.
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. ph::ssad?

1. e

Q  Well, Shorty weg there in August? |
&  That's when they came up to meke the reservations, |
Q All right. At a time when Shorty was not in
your presence, Myg. Pedrl, when 1ig the £irgt time that you
had gceagion to try to remember whak Mr, Shee told you
during the sumder of 19697
& I don't know what you are talking sbout.
Q . .You don't understand that question? That question |

£

is too diﬁ:ﬁicult for you to undexstand? It ia not properly

m MANZELIA: That's what the witness aaid, yout
Hmmx, % ‘objeet, to iMr Kanazek g comments.

‘l’HE CURT: Suataimd, My, ==

HR. WREK: W@‘.&l, g

m GOURT, M Kanarek 8 mmem: «= the objection ig
sustatned to g, |
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A BY MR, KANAREK: ¥Mrs, Pearl, directing your
attentlon to a time when Mr. Shea was not in your presence,
the firs{ time when he was not In your presence, when you had
occasion to think of his activities and what he had sald and
what you and he had done together .-

A I could say -~

Q -~ wWould you tell us when.that first time
gccurred?

A I could say when we went to get the corn and deo

some of our work, he wasn't there, And then, I'd begin to
think of it, where he was, and why he wasn't there,
THE COURT: Can you give iMr, Kanarek the date? He
doesn't know when you went to get the corn,
Q BY MR, XANAREK{ Right,
We went eVary night
You wenﬁ every night?
‘ fzvery night B
- To set the corn? ’i’i;;zl:i ;TA
Xea.- | o
Well, durinb August bf 1969 you didn't expect to
see Hr, Shea there during the weex, did you?

DT

A Well, we knéw about when he would be there and

e & > P P

aboubt when he wouldn't be there,

Q Well, when you went to get the corn during the

week, weeldays, in August of 1969, you didn't expect Mr, Shea

to beé there, did you, Hprs, Pearl?
A Xes he came with us a lot of tinmes,

G Well, do you recall your testimony a few minutes
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right?

ago that during this period of time he wasn't at the ranch on
weekdays, he was only there on weekends?
A Sometimes he ¢ame in the evening, oceasionally,

8 So now you're changing your testimony?

MR, MANZELLA: Objection, it is argumentatbive,

THE COURT: The objection is sustained,

Q BY MR. KANAREK: Well, then, Hr, Shea - or Mrs.
Pearl, are you telling us that Mr, Shea was there during the
week and not just on weekends during August of 1961 . or 19697%

A He came now and then,

Q S0 vhen you stated previously that he was not there
during the weelk, that was not completely so?

A, That was -~ |

MR, MANZELLA: Objectlon, your Honor, it is argumentative
and apsumes a fact not in evidence,

THE COURT: The objection is msustained,

@ BY MR. KANAREK: Well, then, may I ask you,

- Mrs. Pearl, during the week -~ now, I'm speaking of weekdaya

during August of 1969,
Wag Mr, Shea at the Spahn Hanch?
A peea slonally. 1n the evening, because we went to
dinner together, ' = i

) 8¢ he game out from this bar tha; he was working

" at, in the scuthern part or the Gounty, and came ‘out and had

dinner with you?

" ’ *

VR Occasionally, AR ‘.i“'

-~

1 Came out espegial;y to have dinner with you,
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to the people that ynu have apoken of', the people that you
have atate& %hat wére friends of Mr, Hanson, . You have ealled
thege peoplq hipp&es, right? S

ﬂ.( -

8
right?
R
&
A

&

Me., Manson and his friends,

at the Spaln Rench at the very pame time that Mr, Manson and
iis friends weve living there? L
A,
9
August 3, testifying at page 3327:

then, Farmer John was living in there in the
back? |

1iving there?

You mesn with you personally?

 No, with Kr, Spabn and I and Nrs. Quant.

Just our ¢owboys,

6616

Occasionally,

I see, Now hra. Peari, direeting Jour-attentian

. v N +
s " . . -
Yas,_’ T " ?3.”~‘F'f2:*w':*

And you've slipted th@ﬁ;yaﬁ=den't‘like nipplies,

a L 1y
4 !.Z 1 PR )
H ‘ N

¥, - N
Pl - PR

I never stated that, . v ;-;

¥ ot

You never in youpr 1lirfe have stated tthat?

Hat that I recall. »

Directing your attention to people other than

Wags there another_group'of people that were living

Do you remember testifying previously on
"Okay, so Just to back up for a moment,

“Al . oh, ygs L]

"Q And there were a bunch of hipples

A, Yes, there were some people down
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“there, .
; “g,,{:ﬁ “Not the Manson Family?
L m' Y,
! #Q Y As far as ypu-knoq, Then, 1t
" gould be %haﬁ my ‘elietit was with that fipst

group

trial?

A T

&

of hipples? ' ! 17.

LI |
i

A " Yes, 1t could be. "
Do you remember so testifying in Mr, Grogan's

Yes, Farmer John lived down below,
Do you remembér sc bestifylng?
Yes, I remember,

And the client that was referred to there, was

Mr. Grogan and -~

A
Q
A

9

Spabn Ranch,

Yes, .

Is that correct?

gh, yes.

And so there were another group of people at the
2 group of people with whom Mr, Manson had no

relationship, 1s that correct?

A

individuals,

Q

I wouldn't say that was a group, that was

Well, then, when you testified previously on

August 3, 1971, concerming this group of people, that was

untrue, it wasn't a group?

A
R
&

No, it is not untrue,
It is not -«

It was & bunch, It was a bunch, They wefen't‘
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8 family.
1 They werenft a Pamily?
A No, -
A1 | You megﬁ ibn have never spoken to any law

enrbrcemepb pebﬁle éoncerning such a faﬁily?

A oOn, , L

MR, MANZELLA:* Ubjeotion, your Honoy, the question is
rude and 1n3u1éing. | ‘ » |

THE COURT: - Thé-objedtion 1s sustained,

Q BY MR, KANAREK: 8o, then -- and these people,
this bunch, as you now term them, s, Pearl, this bunch of
paople were peopie that were not cowboys, right?

A Right,

q And these were people that were not ﬁeople that
had worked at the Spahn Ranch for a number of years in
connection with Mr, Spahn's horsés and other activitles, 1s
that torrect?

A That's correct,

Q And did you testify that Mr, @Grogan came to the
Spahn Hanch area with this other group, this group of
people that was. not reléted to Mr, Nanson?

A Well, I sald 'he must have came with them, He
didn't come up uﬁtil -« until the Manson's ¢ame up there, He
didn't come up bvefore that, He sbtayed down below,

Q@  I'm speaking now, Mrs, Pearl, of the first time
when Mr. Grogan came, tame to that ranch area.

A Uh-nuh,

Q Ig 1t a fact that he came with this othér group
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of peaple that ware 86111 there in the summer of 3:9694 a group»l
of pebple that we:'é not -- had ne relatlonship with Mr, Mansoni

A That's true,

Q How, direcméxg; your attention, lrs. Pearl, ﬁo
Mr, Flynn, Juan Flynx;.:‘;i..it-ﬁain Flynn was living at your house,
is thmt pight? < J |

A Stﬁyed T?he%?*: a;!gei'lnighta; o

’

B
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[

- ! '
-

Q. ‘ﬂéll, pé‘§tay§§‘there~mo?e't§§n#&lfew nights,
lirs, -~ ara you tellihg us? e

#R, LANZELLA: Dbjectilon, your Honor, The comments are
argumentative, o S ‘ -

MR, KANAREK: I ~o' I me

THE COURT: Tpe coxment is stricken,

MR, KANAREK: I do agree'that was argumentative, your

Honor, I'm sorxy,

Q Mrs, Pearl, Mr. Flynn stayed at your home more Than
three times in his lifebime; 1s thabt correct?
" A Uh -~ he came and went, He dldn't stay there
steady. |
Q Well, did you testify concerning Mpr, Flynn, on

August the 3rd, 1971 --

THE COULT: That's inmdterial,

MR, KANAREK: Well, I am laying a foundabtion, your
Honor, :

THE COURT: The Court belieyes that the inquliry is
immaterlal,

Q BY MH. KANAREK: Well, kr, Flynn is & person that
you would consider to be one of the group of people who were
clbsely related to Lr, Mansor; is that correct?

A At times, I could say he was,

2} Well, during the summer of 1969, was lr, Flynn
closely related to the group of people that Mr, Manson was
assoclated with? '

A Yes,

Q And duringnﬁhe summer of 1969, was Hr. Flynn 1ivin$
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at your house?
& No.
2 He did net live there at all?
A He lived there sometimes, but not all aummer;
Q Not all summer, Not every -- he wasn't there

every day, 24 hours a day; is thet what you mean, Mrs, Pearl?

A He wasn't there many days and nights.

141 And Mr, Flynn was arrested on August 16, 1969; is
that correct?

A  Yes, '

2 Along with a group of other people?

A Yes, L

O hdd he el juw

A . X thﬁnﬁ that provesg --

. N
G .+ 'Go’ahead.
. AT It,prbved hé xaa staying ab the ranch at that
time, He was pickad up wibh the others ofi August 16th,

Q You hamp?ﬁojgej;nfoﬁher words, your -- why are

1

1 &

A Bo that.-—

HR, MANZELLA: Objection, your Honowr,

- THE WITNESS: ~- brings the date up to mind that he was
stayling at the ranch.

THE GOURT: You needn't answer that.

THE WITNESS: All right,

q BY MR, EANAREK: DAid yon testify that Iir, Flynn
came to live with you after the August 16, 1969 raid?

THE COURT: You needn't auswer that,
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the bench, It’s most lmportant.

THE COURT: All right. You may.

(Whereupon, the following proceedings were had
at the bench aman@iCQurb and counsel, outslide the hearing of
the jury:)

THE COURT: The Court has & right t6 control direct and
eross-examingtion to some extent, and you huve wandered
considerably in the course of this cross~examination.

A gréat deal of it that has been permitted, the
Court permitbed because there was no objection to 1% by the
District Attorney's Office,

The Coupt believes that much of it was immaterial,

Now,‘wﬁaﬁ'ﬁiffErence does it make whether Nr,
Flynn Iiied with'ﬁeﬁ after August 16tn?

.HR KANARBh' Bgcause bz, Flynn cauld have killed
Shérty Shea, gnd 5hQ's proteqting him'benauae he 18 a friend
ol hers. .

r,f’-f. .

We have a right to show thet relationship, if

—‘ “ -

they have & righ?j?o;éhQW'f??e%agiPQ§hip e

THE COURT: Do you have any evidenice whatsoever to
establish that Nr. Flynn could have kllled -~

IMR. KANAREK: TYes,

THE GOURT: ~~ Shorty Shea?

MK, KANAREK: Yes.,

THE COURT: Yow intend to introduce it, I assume?

MR, KANAREK: ﬁell, I can't say that ~— what I am
gaying -

THE COUAT: Do you intend to introduce such testimony?
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MR, MANZELLA: He has no such evidenée, your Honor,

THE COURT: Well, Mr, Manzella, your remark 1s not well
taken,

MR, KANAREK: I am saying that I wasntt there, I
have t0 work with the evidernce that I have, Ny, Flynn is the
t&pa of person who could well --

THE COURT: Now, NMr. Flynn --

MR, KANAREK: He could easily --

THE COURT: Mp, Flynn was simply identified as one of

those persons who was in the pleture, so far as I can remember

her direct examination,
How, if'yau’wish to put her on as your own witness,|
you may. Bul this ls Ilmproper cross-exsminatlion,
MR. KANAREK: Bué @é have a right -~ we have a right to
*how - _ {j'.;
THE coumc " fo do what?
MR, * KANAREK: TQ shgw relationshlp

L]

y -

THE GOURT- No, you don't not on erosssexamination,
yoy dontt, Your crossaexamination has to be within the ambit
of the direct, and it haa to be material

MR, KANAREK: 13@3, your Hanqr. And I bellieve it's
within the ambit of direct,

THE COURT: It is not,
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"
T )

MR. KANARER: If there are people that this lady -~
if there are people, for Ingtance, that -~

THE COURT: She identified Mr, Flym as one of those
who asgociated with Manson and the -I"at&ily‘.

MR. RANAREK; Right. '

THE COURT: All xight.

MR, RANARER: And if we van show that Mr. Flyan had
someliow a relationship that was antagonistic to Mr. Shea,
we have & vight to ghow that. And T cen show it.

THE COURT: 'The Court does not believe that vou have a
right to ghow that.

You have & right to question her as to whether or
not he wag & member of the Family, and whether or not she
propexrly ldentifies him as & membexr of the Family, becsusge
that is the only thing she mentioned in conmection with her
direct examination.

MR. KANAREK: But 1f wg «=

THE COURT: I1f you wish to show hey relationship with
Mz Flyon, and show that Mr. Flymn was antsgonistic to M.
Shea == ox, L you wish to establish in the jury's mind that
there were other peoﬁla vho might have killed Mr. Sheg -~
the,n you can do so on divect. But you cn’t do S0 bn cross=

;o
exanination,

MR, KANAREK: Well, your Honor -~
 THE COURT; ¥ou roncur that all she said about Flynn
ms that: hé wes & member of the Family, om divect?

-, MR, KANAREK: Well, yes, but <~

© - THE COURY: That's 81l 1 can remewber that she said

PR

. l"‘
ol v X
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| #bout him,

“ MR, KANAREK.\ .Wellr, now, if ity «-
THE, C(JURTz I don’t mean to preclude you from --
in cnnned:ftian m’.:th ycu:: questions concemning the sdle of the

" horses ‘by Shea. If yoit have some theory that is reasonable~s

again, I helieife that 1+ wag Imméterial, but you have ~- you
have been permitted to go so favr in comnection with 4t that
I don't ~~ I will not preclude you from asking about this
transaction concerning the two horges.
I don't think 1t has anything whatever to do
with the direct. |

MR. KANAREK: Well, your Homow, the point ig, the
progecution éannbt circumseribe crosg-examination. This

 has to do with -~

THE COURT: The Court can circumseribe your crogs-
examination, if the prosecution doesn’t gbject.

MR, KANAREK: Yes, But what I am saying is, we have
here a very amorphous situation comcerning Mr. Shea. We have
~= they have «~- they have chosen certgin items that they have
Intended to focus on, and we =

THE COURT: Now, concerning the transaction of -» aboit
the horses, the Cdurt doesn "t wish to preciude you, nor does
the Court wish to preclude you from examining any agpect of
Mr. Shea's activities.

Because certainly, I agree with you, what the
People have sought to egtabligh is a pattern of living by
Mx, Shed, which would indicate that he would not have
disappeared willfully from that area, and of his own choloe.
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And 1f you can show something ~- anything -~ to
indicate otherwlse, the Court will sule it adulsaible.

You can do if either on direqt ox crows. Bul you
mist undergtand that erogs-examination ham to be within the
ambit sud scope of the direct.

. RKANAREK: That's why I have my questions laid out
there, your Honor. I have beén {xying to ~-
THE COURT: ALl right. Let's proceed now.
MR. KANARER: Thank you. Does your Honor wish to take
& recess?
THE GOURT: 1I'I1 twke a recess now, yes.
MR. KANAREK: Thank you.
(Whereupon, the following proceedings were had
“in open court, within the presence snd hering of the
- Juzys)
THE COURT' We v:l.il take 8 short récess &t this time,

-
“ -

1 ia&ies ami genﬂemm. : Approximately ten minutes.

‘si‘f,_’

] Duxing the recegs, you ave obliged not to
convexsé Qmpngst yourgelves nor w;tth anyone elge; nor
pemit anyona else tcr eonverse with you on any subject
camected "with t:his atter; nox are you to form o express
any opinion on the matter until it is fivally submitted o
you.

About ten or fifteen minutes.

And you will ba back in place at that time.
THE WITWESS: Yes.

(Midmorning recess.)

(Proceedings had on wmrelated matters,)
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THE COURT: All right. The record will show that the

Jjury and alterates are present.

You may proceed; Mr. Kanarek.

Mrs. Peaxl, come forwdrd dnd be seated,
BY MR. KANAREK;

Q  Mrs.: Peaxl, if any question that I ask is not
cleay, I want to emphasize, pleage ask me to rephrase it,
and T will txry to the best of my ability to rephrage it.

Now, directing your attention, then, Mrs. Pearl,
to your statement that Mr. Shea could sleep In the shed ==
do you recall telling us that?

A Yes.
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4b=1 Q What is this shed area?
2 | A It was @ Little house in the back of some trees,
3 | d4n back of my place, om the very end of the lot,
4 Q Well, is it 4 house or is it 3 ghed?
3 s | A It was & shed. We kind of converted it over to
6 a little apartment.
’ . 2  And is there some vemson that you had for venting
g | Mr. Shea to stay in thig shed, and nob in the housge?
g | ,A I never had guests in my house, beécause I have my
10 dogi in the housge.
T %‘h‘r A R And dops the shed have sleeping quarters?
SRS "_A - '\A R - h,ad a. davmport and a table.
. B | !:"sif LR %And as &mtm: of fact, Mr. Shea expressed no
4 fear of Mr, }Sanatm, ig that correct?
5 | “', A v s i—raz dicin £ pinpoink fear, from one certsin person.
16 Hg ,a?id he fe}taigqepfnre. |
* 7| ) He used the word "insecure"?
18 A "Welrd" ig the word he used. He felk weird.
19 Q Well, in fact, he told you that, a5 far as

20 Charles Manson wes concerned, he had no fear, no apprehen~

gloni he wag not gcared whatgoever; ig that correct?
2 | MR. MANZELLA! Objection, your Homow. It's vague as
% | to what time we awe talking about,

21

: # o THE COURT: Overruled. Yod may answer.
» THE WIINESS: He didn't say that, mo.

) % | Q  BY MR, KANAREK: Do you remember testifying on
“ | August the 3xd, 19717
%1 A Yes.
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y "With whom?
i " With chaslie,
R "¢  Did he say Cbarlig?
L "AL Yes, 3
R 'y " 'What else did he say, 1 spything?

Q "Q =-" page 3302,

"All vight., Wss there any discussion
with him ag to his vespongibilitieg in connection
with that job?

A Yes.

"Q  What did he say, #nd what did you say
about that?

"A  He maid, 'L won't have any trouble with
them. I will just agk them to leave,'

PR

N:’A ;;J: don't recall auything else."
THE COURT: You needn't answer that.

- g% L BY MR, KANAREK: Did you so testify?

THE COURT: It's fmmaterial. You need not answer it

MR. KANAREK: Well, your Honor, mdy we approach the

bench? '

THE COURT: No, you need not == you may not.

Q BY MR, KAMAREEY Well, in -~ will you tell me
this, HMrs. Pearl? In a conversation with ~- thak you had -
with Mr. Shea, did he tell you that he wag ~~ that he wasg
not afrdid of Mr, Manson, or there was no redson for him
to be concerned about Mr, Mansoit, ox words to that effect?

A He nevexr said that.

Q@  Well, do you recall what I just read to you?
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&

. 45-3 {‘ . - o "'A' :i:bai: wd% &ifferent. There was no saying that
® . he vaa afraid of him.

8 and he told you that he did not anticipate any
s | ,trouble with ﬂharie;s Maagon?

: .| A Right. He didn’t anticipate any trouble. He
s | dldn’t suy he vamn't afraid of him; -
7 Q Right:,
8 A -~ whether he was or he wasn't, he didn't say
o | -elthex way. ‘
10 2 Well, did he say to you, "I won't have any
1 frouble with them, I will just ask them to leave."
12 And the question was asked of you, "With whom?"
13 And you answered, "With Charlie.™
¥ | Now, you meant Charlle Manson when you =~

® % A That's right.

: 16 Q -= tged the word "chariie" 3 im that right?

g 7| A Right. $aid he didn't have any trouble with
18 | him,
19 4] Paxrdon?
20 A Said he wouldn 't have dny trouble with him.
a Q And directing your attention, them, Mrs. Pearl,
2 | you were present when this job was digeussed; is that right?
28 A Yes. '
% Q And are you telling ug that one of the -~ tme
% | of the purposes of this job was for Mr. Shea to go over and

. 5 |

tell, some people fo leave the xanch; i1s that right?
® o A There were several little incidents mentioned;
. that he was to keep the yanch cleax, end be a night watchman,
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how1 . Q ., Them, on August 3rd, 1971, when you snswered,
. TWith chaﬂie, " ag 1've previously indicated to you, that

3 | wes unt:me, is that correct, Mrs. Pearl?

4 1 '; . THE COURT: That's argumentative. You need nqt:
o]
y g‘ ‘ a‘p,swe_rg “:') . ' .f . K
6 "~ g BY MR. KANAREK: Was Mr. Manson discussed by you

7 with Mr,: -Shea wherﬁ, yqu were discussing the dutisg of this
8 supposed’ j’oh"

9 L o : Wi f_lfx‘:q Menson not diseusged with you and Mr.
10 Shea?

n | A Not individuaily, he wasn't discussed.

12 Q And so, when you answered == In answer to the

13 question, "Did he say, quote, Charlie, end quote,” and you
1 answered, "Yes,” that gtatement was not true?

5 | A That gtatement meant the whole group concerning
6 | Mr, Mangon.

e 17 o q 50 =~
L A Not pointing at him personally.
19 Q I gee. So when you sald "Charlie" on August
2 | the 3rd, 1971, you didn't mean Charlie; you meant Bomething
2 elge?

2 . A I mesn Charlie's stand-hya, what he s tood fors
% | pig -~ because when we mentioned Charlie, it went for the
\ % | proups mot individual. -
| Q@  And so that statement there, "Did he say, quote,
Charlie, end quote,” that is untrpe? Mr. Shea, you are now
telling us, did not say, quote, Charlie, end cuote?
A - He might have sald, "Charlie.”

26
27

28 .

CieloDrive.coOmARCHIVES



0

1n

13
14

B

16

17

18

19

20°

21

23

24

26

27’

6634

That's detsil to me. A

2 What do you mean by that, that's g detall to you? i

A It wasn't fuportant,

MR. MANZELLA; 0Objection, your Honox.

MR. KANAREK: We have a right to know this witness'
gtate of mind.

THE COURT: She hes answered it, She gaid, "It's
unimportant.” The answer may vemain.

Q BY MB. KAWAREK: What is unimportent?

THE COURT: The objection ig overruled.

Q BY MR. FANAREK: What is inlmportant, Mrs, Pearl?

MR. MANZELLA: Objection, your Homor, It's argumenta-
tive and irvelevant,

MR. KANARER: Well, I am asking hexr.

THE COURT: The objection is sustained.

MR, KANAREK: Well, may we #pproach the bench, vy
Honor?

THE COURT: Ho, you mgy not,

] BY MR. KANAREK: Well, Mrs. Pearl, in commection
with your testimony here, you sxe only telling us things that
you consgider to be fmportant in response to quesations?

THE COURT: You need not answer that, Mrs. Peaxl,

The quaat!,on is avgumentutive.
Q. BY MR. KANAREK: WNow, did you diseuss this job

;'ﬂ with ﬁr Spahn,; the job supposedly that Mr. Shea was going

‘l;o be doing, or was be;.ng considered for, oxr whatever?
MR? MANZEII.A. ﬁbjec.tibn, your Honor. It's not
relevant.

i ' for b
5 ~ : -
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| -l THE COURT: Sustained.
.‘ 2 |- MR. KAWAREK: Your Honor, I am Asking for the fact of
s | the discussion. There has been -- may I ai:proa,eh the hench?
4 THE COURT: Very well. The Court will permit 4 yes oz
& 5 n;i;*é:x;awe:: to the question.
N . THE WIINESSz Ne, I don't say we dlscussed it 1t vag
ke ; 7] mentioned.
. ai,‘:l ".._a, ,;,':»- qf;- “BY m KAHABEK: Well, then, you did utteyr words

51 -and m:.‘SPaim uttejreﬂ words concerning this suppoged job?
1 | You: ;ay ii; ’wés mentioned.

n oy e A‘ " As a smtemént, it was mentioned.
N PR Q. 1. fiow, what were the words that were uttered?
13 MR. MANZELIA: Objection, your Honor. It's not

¥ | relevant, and it calls for hearsay.

® 5

. ~ MR. FANAREK: May T approach the hench?

| 6 | THE GOURT: The objection is sustained.

® 7 MR. RANAREK: May I approsch the bench, your Honor?
B THE COURT: Ne, you may not.
- 'Q  BY MR. RANAREK: Did Mr. Spahn tell you what he
? | gtated in the presence of Lynn Fromue and Mr. Relbz?

2 MR. MANZELLA: Objection, your Homox. It ecalls for

2 | hearsay, snd is not ==

# MR. EANAREK: Well, youi Honor, mdy we approach the
24

@ - bench? Under equal protection of the law and the 14th
v 2%

27
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1‘ . ’ b}

pd-l . THE GOUBT: Equa§ me just a minute, Would you reatate
® , | your question? . -

KR, KANAREK: - Yes, cerbainly. ' |, I .-
4 Q@ Did Mr. Spahn ell you what was stated in the
. presence of Lynn Fromme end Iir, Rebz, concerning the supposed

¥
v

p Job for Shorty Shea?

7 | MR, MANZELLA: iObjection, your Hénor, That calls fop

g | hearsay, and 1t's not relevant,

. THE COURT: Sustained,

o | VMR, KANAREK: Well, then, your Honor, may I approach the

u | bench?

2 | THE COURT: No, you may nob,
13 i- MR, KANAREK: Then T would 1ike to urge the equal
1 protestion clause of the Fourteenth Amendment, the United
. 15 | States Constitution, in that your Honor has alloweci testimony
’ 16 | concerning Lynn Fromme and her presence in thls very, very
- 17 same kind of -- same eonversation,
18 THE COURT: Go ahead with your next questlon,
19 The objection is sustained,
20 | In the presence of Lynn Fromme, did he ever

21 | diseuss that again?

22 THE WITNESS: No.
23 Q BY MR, KANAREK: Were you told, Mrs. Pearl, what
24 | was stated in the presence of Lymn Fromme and Frank Retz and

% | George Spabn, by George Spahn?

2% {1R; MANZELLA: Objectlon, your Honor, It's irrelevant,
27 end 1% ¢alls for hesrsay,

. 28 THE COURT: Sustained, It's the same question,
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Hr, Kanarek.
Go on to another one,

Q BY MR, XANAREK: IHow, is 1t a fact, Mrs, Pearl,
that you were Jjealous of Lynn Frorme or Sqgueaky, because of the
affectlon that Kr. Spahn had for her? And the -~ what she -
and the work that she wao dolng in connec¢tilon with his
infirmity, hkiz Inabllity to see and walk, except haltingly?

5 o, Beecauce I encouraged 1%, Otherwlse, I would
have Btopped 1%,

g You encouraged 1t otherwlse, you would have
atopped 1t; 18 that rdipht?

A Yes,

) How, after this hugust the 16th, 1969 raid,

Squeaky or Lynn Fromrs 55111 attendod to ¥r. Spahn, tock care
of him, helpéd him at the Spahn Ranch; is that correct?

A Yo,

Q ind after the supposed tine when you saw these
people and ¥r, Shea in the area of the ranch house, in the ares
near the Santa Susonna Pass Road thab youtve testifled to,

Lynn Fromme helped and assisted v, Spuln; -~

L Yes,
R -~ 15 %hat correct?
A Yes *

o Duping the year of 1963, and -~ during the year
1970, up unbll the time that -- that the ranech burned in a
Lire whilch consumed much of the San Ferpando Valley -~ that
blg fire out there -~ Lynn Fromme attended and assisted

George Spahn; is that right?

e | CieloDrive.cOmARCHIVES
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A Up to that time, yes. _

Q When you say, "up to that time," what do you‘mean?“

A Up to The time of the fire, After the fire, we
dldn't see her ény mnore,

Q Well, after the fire, Mr. Spahn still lived.in
that general area; ls that right?

HR, MANZELLA: ObJection, your Honor, ‘It's not relevant, |

THE COURT: The Court can't gee the relevancy or |
materiality of this, It's sustalned.

q BY MR. KANAREK: Mrs, Pearl, in your home, you .
have enlargers; is that correet?

MR, HANZﬁLLA§ Objeotlon, your Honor, IL's not re}évant,

THE GOURT: I6'5 - |

MR, KANAREK: It's relévant, your Honor, on the lssue pfj
the negatives, _

THE COURT: The objection is sustained, A

Q . BY IR, KANAREK: Wrs. Pearl, in your home you
have a setup for printing pletures; is that correct?

A No,fﬁhé%'s not correct, |

¢ Do you have an enlarger in your home?

'f'HR;;ﬂﬁﬁZELLA; Objection, your‘Honor. It's not

-

.- . . . :
. 7 I
+
.o

THE- GOURE:  Sustaided.. .’ i

Q  BY maf‘xgﬂegsxs Do you have the photographic
equipment by meaﬁéfof'whicﬁ &5ﬁ can make prints from these
negatives th%t‘wgq.hayéwgéen here in the courtroonm?

¥R, MAﬁZELhA; Cbjeotion, your Honor, It's not

relevant,
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IR, RANAREK:; It is very relevant, your Honor, And I
would as¥k to approach the bench, if your Honor is golng to
rule that it isn't,

MRl SAMZELLA: And 1t's been asked and answered,

THE COURT: The objectlion iz sustained,

And you may not approach the bench,
Lsk vour next questilon.

] BY MR, KaNAREK:; You say that you discussed it
-~ that yor discussed with Ir, Chea the making of these
negatives, Nrs, -~ or, the moking of prints from these
negatives here that you've testified to in this courtroom; 1s
that pright? .

A Yes,
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Q Did you testlify on August 3rd, in answer to
this question, as follows? |
g, And didn't Mr, Shea have an
enlarger and means of actually making
photographic prints in your home in Ghétswcrth?"
MR, MANZELLA: Objection, your Honor, There's no
foundation for reading that testimony,.
THE COURT: The objectlon la sustained,
The auestion ls stricken.,
Q BY MR, KANAREK: Well, Wrs, Pearl --
THE COURT: Not on'that-ground, however, It's immateriai;
Q BY MR, KANAREK: Well, HMrs. Pearl, you had |
negablives that you gave Mr, Shea, you have told us; right?
A Yes,

& And Mr, Shed, in June, had borrowed negatives and

A Correct,

q And that was & previous occasion, Mrs, Pearl,
obher than this occasion that you've testified $o in this
courtroom, concerning the negatives that My, Manzella has

showed you; right?

A Tas,

41 That s afﬁrnvious occasion?

A zes, .

én &nd you wanted the negatives that Mr, Shea had

taken Ain' June, you wanted fﬁhem returned at the time that you
rave them.to him: and rimhb nca and all the times in betweeny
right? ‘ f;';‘{‘- .{f'.

&
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A Yes, I wanted them returned,

Q@ And he hadn't returned those in June, when you
tell us you gave him additlonal negatives at thls later time?
A Yes, he hadn't had time to make them up yet,

Q And from June until several months later, he
hadn't had time to make them up yet; is that right?

A Right .

o And did you diseuss with Hr, Shea the making of
these printa in the equlpwment that you had in your home?

MR, HMANZELLA: Objection, your Honor, It's nob
ralevant,

MR, KANAREK: Your Honor, then I would like to approach
the bench, Itts on the very point ~-

THE COQURT: The objection is sustained, and the request

to approach the beneh is denied.

Q BY MR, KANAREK: You had a dlscussion, lirs, Pearl,‘
with HMr, Shea on this second ocecasion, after he hadn't
returned the negatlves on the flrst occaslon, concerning the
reproduction from those negatives of prints; is that right?

A Yes. '

Q And would you tell us Whether, in thet discussiorn, ‘
you dlscussed hgw the prints were to be made?

e *{.chr‘.

; §'Q .. There was -~ well, tell us what the discussion was |

1

betheen yburaeif and Mr ﬁhea¢ & L~f

A "7“jusﬁ I wanted the negatives back,
Q Ue11 I baven‘t finished, 1f I may,

'Would you pleaae ‘tell us what was sald by you,
. ‘1%.-9

'1._ i‘," ‘
. -
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and vhat wao sald by Hr. Shea, on this second occasien, when
Lr, Shea, you tell us, vas glven these negatives by you?
A I said to bBring them plght back, a3 soon &s he had ‘
ther developed,
He took the others away with him, so I assumed he
was faking these away with him, He wanted them in an envelope.
That's all that was aaiq; Just to bring then back,
48 #OON as he oould, |
& Now, did you testify as follows? _
"R Didntt he pet the first ones,
#t least some negabives, in June of 19657 ‘
e Ta tell you the trutn, I dontt
kriow just when he dld get them, He came over

several times and 5ot negativeg,t

A That's corre¢t,

18 And he never reburned them; right?

A Right,

& And so this lack of returning them, thls tine,

1ls exuctly what ocourred on previous cosasions; is that
correct, Mrs, Pearl? ‘

M, MANZELLA: ObJjection, your lionor. It calls for
ccnclus&an~§ndﬂapggpihtién on tha part of the witness, as to
whether thanéirdumibances of not returning the negatives were
the aame. ?r‘“ RN TI et T{ ‘o :‘

THE COURT: -Ovebruled, You mdy answes,

| THE WITHESS: Yes.. ‘And we emphisized, "This time,

T ¥ ¥

bring them backt”
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4E-1 1 o) You testifiied in answer to this question as
[ J 2 | follows:
s | "Q  But ag far as you know, he at least
4 | didn's utilize the photographic equipment there in
5 your home in Chatgworth; is that correct?
6 | "A  Wo, he didn't get to it."
7 MR, MANZELIA: Objection, your Honor. Thexe's no
5 foundation laid for reading that paragraph ~-
ool D e otRT:  Sustained,
R Q BY HR. KAHAREK. Well, did you have any digcusgion
‘u ;.wix:h Hr. Shea c.onc;em:ing how he was going to meke the plotures?|
| MANZELIA Gbgectim. The question liag been asgked
5| gnd mrgama. o
® ol THE COURT: Sustained,
. s | * 3¢ will Zecess now until 2:00 p'elock.

1 You axe sdmonished that you dre not to converse

amonggl yourselves, nor with snyone else, nor permit anyone
18 to converge with you concerning thils matier; nor are you to
form or express any opinion on the matter until it is finally
submitted to you.
We '1l see you at 2:00,.
Would you gentlemen approach the bench?
(Whereupon, the followlng procesdings were had
> “ _ at the bench smong Couxt and coungel, outside the
presenice and hearing of the juxy:)
| THE COURT: In commection with that testimomy in the
. 1 other matter, I would urge you, whenever you £ind that there
| | is an incongigtency; to think ~- that you think yoi should

19

20

21

22

23

26
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o T S
4 T 1 o f
* ¢ !

's"

4E-2 1| bring to the attantion of ‘the Juzy, to mad, the record and
2 agk her about; it. Ym: have the right to do that. But »-
3 KANAREK‘ I don 't weant to clue her in, your Honox.
4 v TRE COURT: But: T don't wish to have you use it zs a
’ 5 | guise of bringing In extraneous matiers.
. 6 Some of the questions that you asked about -~

7 | asked her, rather -- deal with what wag gaid in the case
| of People vs. Grogan; and they have np materiality to what
wa #re talking abouk; in the créss-examination.

And they algo are not contradictory of her
pregent gtatements.

10

11

2 MR. KANAREK: Well, X ~~ in my view, they are, your
. Homor. ,
® : | THE COURT: Well, the Court doesn't believe them to be
2 - BO,
‘6 MR. KANAREK: Well, some of them have been,
5 17

THE COURT: Some of them have been, and the Court's
permitied those.
Let's see, Did you regolye the question of ~-
MR, MANZELIA: Your Honor, I have hers an address
on Maxian Binder.
THE COURT: Oh, yes. That's what I was about to ask

18
19
20
21
22

23
Yo«

MR. MANZELLAY Thet I am handing Mr. Kananek.

MR. RANAREK: Yes, He ig glving me -=

THE COURT: All zight. Do you hdve an addryess of -
. i MR, KANAREK: Supposedly Marian Bindery youz Honor.
THE COURT; =- Marian Bindex?

24

25

26
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4£-3 = ALl right. That's -~ this daddress that you Are
o o | delivering to Mx. Kanarek is the sddress that the Gourt

s | ordexed you to give to him, -
s | MR. MANZEILA: Right.

» 5 MR. KANAREK: Well, may the record ~-

§ THE COURT: =~ if you eould procure it? And you have
1 | reeelved that from wheve? |
8 | MR. MANZELLA: From == the sourxce was Mr. Whiteley, who
o | bended me that plece of paper.
0 | MR, KANAREX: May the record reflect that this reads

n | Miriam, M-isr~i-a-m, like in Mavy, Binder, 70435 Noxion,
2 | North Hollywaod,

13 Ig it your repregentation thal - |
‘ u DEFENDANT MANSON: (Through the opening in the detention |
! % | xoos door) Could I make a motion to get anothexr lawyer?
" % | Auybody? A janitor?
L THE COURT: What was your question?
13 lﬁ'{ RANAREK: Ax to whether ~~ that she's now living
¥ thare, your Honor?
v . ®y0 0 THE COURT: So far ag you know, is that her gurrent
L g aﬁ&mss? - .
% :'“' > (-\ "M{.a HANZEIM, ‘Aa_fg_,r ag L know,
% d ‘,I'EE CGJI{TE; A’J.l right, Fine. See you gentlemen at
% | 2:000%locks L ' '
= $: %30 1 (Whereupod, at 12:05 o'clogk p.m., an adfowmment
’ 2 was ta;cen in this matter untll 2:00 o'clock p.m.
. | of the ssme day, Tuesday, September 14, 1971.)
- , .
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' LOS ANGELES, CALIFORNIA, TUESDAY, SEPTENBER 14, 1971
2:23 B.H, |
. S
THE COURT: All right, the record will show that in the
case of People versus Manson, the jurors are all present.
N¥r., Kanavek for the defendant is present,
Yoy may proceed, Mr, Kanarek.
iR, KANAREK:;‘?&E, your Honor., Thank you.

Pt RUBY PEARL,
the_wiéhesé qn{tﬁp'st&ﬁq_&ﬁ the 'time: of the recess, resumed
the stand and tektified furbheér as folfows:
'_ﬁ;; a?:ffl}
"CROSS~EXAMINATION (CONTINUED)
BY MR, KANABEK: y; - L5110 00
4 Mrs. Pearl, directing your attention to Depertment
104 of the Superior Court, |
Do you remember testifylng in that case, the case
in that court?
A ¥ou'll have to refer to me by the person’s name,
4 Do you -~ Ghe courtroom of Judge Oldér. Judge
Older, Honorablie Charles Older of the Superior Court; is that

ngme familiar to you?

A Yes,

14) Do you remember testifying in that caze?

A Yes,

g And do you remember how meny times you testified

dlfierent times?
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- gerning -- or what you saw ocour, 1f anything, at a time when

9 Did you hear conversation between Mr, Hangon and
Mr, Shea? 1 ’

. B Cnly aﬁout a banjo.

Q fnd there was no -- the tone of volce hetween the

A Severalg'
#
Q And direéiing your attention to your testimony in
boa .

that case, fa C

1

» Did Jou‘ih that caue testify concerning matters
perhaining bo Lr Lanéon? 5 ii;
A Yes. |
Q And 1n{ébhgTYi§y5‘ﬁhvg you seen Mp, Manson in the
inmediate vicdnity, £he:immed;ate physical presence of
Mr, Shea? SR R
A - Yes,
4} And at any time in the immediabe presence of
., Shea, did you see any = or hear -~ I'll withdraw that.
D14 you hear any conversablons ketween HMr, Hanson
and !r, Shea? .
A o, I don*ﬁ rceall any,

Q Well, would you tell up what you observed con—

¥r, llanson and lir, Shea were in tlose proximity to each other? |
A I only remember one incldent we were in the saloon.|
Shorty wes sithing on a davenport and so was Charlie, Thepe

was no particular question of conversation arlsed,

two people was -— was, uh, was pobt raised, was 1t?
A No, '

Q@ On how many dliferent occasions have you seen
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~ Yir, Mahson?

My, Hanson in close proximity, right near Mr, Shea?

A T would say that's about the only time that I
. recall,
Q The only time in your life that you ever saw

Mp, Manson in clese proximity or near Nr, Shea, is Jjust that

éne time? That one time when you say that you saw them on The

| sofe together; 1s tbé.t;‘_ right?

A Yes, .

& .7 Did you, on occasion, sge Hr.. Sheda receéive any

 kingd of object, whttseeverQ fram peaple who were close to

Iy No. . - ool

q pia you see pgpp}ﬁ who were ¢lose to Mre Manson
glve Mr, Shea food at any time? ' |

THE COURT: You needn't answer answer that, It is
immaterial, J

MR, KANAREK: Then; unequal protection of the law, your

| Honor, the Fourteenth Amendment, In view of your Honor's

allowing evidence in concerning Lynn Fromme or otherwise

- known #s Squeeky, I think we have & right to show the

relatlonship,
THE COURT: It is immaterigl,
Q BY MR, KANAREK: Did you ever hear -- you spoke o
Charles Mgnson oh many occasions? | | |
A Yes, \
Q You spoke to jir. Janson on many occasions during -
the summer of 19657
A Tes,
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G Did you ever heapr lMr. Manson discuss lMr. Shea?
A No.
g Did you ever hear Mr, Manson make any statement

derogatory, antagonistic to lMr, Shea?

L o, I did not.

e To your knnwledge, to your knowledge did Mr, Shea, |
in fact, reeeive-mnney rrom people that were olose to Nr,
lanson? ¥ .

ai 7 Hot bo m,:r Knéwlédge,- 1, e

Lt o :

'THE COURT: You may rephrase your question concerning

- S FIEIN

food, 1f you wish, ST A

,
.
-

MR, KANAREK: I'm sorry, your~Honer?

THE COURT: You may repﬁrééeoyoué question £0 which the
Court had Just sustalned an objection, 1

MR, KANAREK: Oh, very well,

& On any occasion, Mrs, Pearl, did you see Mr, Shea
eating in the immediate proximity of people that were ‘
assocliated with Nr, Manson?

A No,

Q Now, 1f you would think for s moment, in the month|
of Auzust, 1969, consldering that there are 31 days in that
month, would you tell us on how many of those days, of
August, 1969, atd you see Mr, Shea anywhere?

A I% 1s hard to say how many days I saw him, How

could I say how many days I saw him? I saw him off and on,
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Q Well, would you give us your best estimate =» I
am now speaking of sepaxate days of the month ~~ on how many
of thope daya did you see Mr, Shea?

Jugk give ug your best estimate, Mra, Pearl?
I would sxy 13 ox 20.

15 or 20 different days, you saw Mr. -- Mr, Shea?
Tes.

8

Q In the month of July, 1969, on how meny different
days did you gee Mr. Shea? .

A 1 can't vemembex. Not as wany, probably.

Q Well, give ug your besit estimate, Mrs. Pearl;

MR. MANZELIA: Your Honow, I would object on the

- grounds that the witness has answered the question by saying

ghe deesn't remeuber.
THE COURT: Overruled. ‘
You may answer, duxing the month of July.
IHE HI'NESS: Oh, I would say ten.
Q ; BY MB. RANAREK: Ten different days?

 #A" T I would say about that.

| ;?"t R  During the month of August, Mr. Shea was m:ckins,

' .
'

A ' Y.’QB. . -
 And do yqu recgll tesgtifying that ~~ on Augustt

~ the 3:::1,l ’1571, do )fou recall testlfying that Mx. Shes vasg
 only at the Spahn Ranti | on weekends? Do you recall 0

testifying?
A Yes, T recall that.
Q You go kestified?

CieloDrive.cOmMARCHIVES




10

il .

12 |

13

14

15

16

17

18

19

20 |

21

22

23

24

25

26

27

- -

6651

A Yes, o

) And recognizing that on weekends ~= by "weekends,”
yoir mean Saturday and Sunday; right?

A Yes. There was a period there, he only came Or,
Sai:uzday anﬂ Sunday.

ey Q And yecognizing, them -- is your state of mind

" ’

f ';auch that youd, I tlm month of August, 1969 ~- therefore,

figuring t;hat‘tham a:t:é fmr weelkd in the month, that four
times twa 'bein;; eighi:, -tbat it was no more than eight days
that you s@w M. Shéﬂ?

A Wall, 1:!.1«:& 1 ;aa‘y, he ﬁnpped out Some evenings,

. wexnit o éﬁmei' *with un

Q Prom the bar?

A Yos,

Q He worked in the bar 2s a bouncer on the evenlngs;
is that correct?

A Yes.

Q He took off hily ~- are you telling ua that he
took off his work at the bar to come snd have dimmer with
you?

A He may have come before he went to work.

T redlly don't know what hours he put in at the
bax.

Q Did Mz. Shea tell you of sny disputes thak he had |
encountered A& a result of being the bouncer in the bar?

MR, MANZELLA: Objection, your Honor. It calls for
hearsay.

THE COURT: Sustained.
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MR. RANAREK: It's not offered, your Honor, for the

THE COURT: Read 1t to me, would you, Mr. Williams?

(Whereupon the record wes read by the reporter
as follows:

o Did Mr. Shea tell you of dny dispubes
that he had e:nt;mmteied ds a resul¥ of being the
bounger in the bax?")

THE COURT: 1'il overmule the objection.

You may answer it.

‘THE WI’mESS* 1 don't recall.

THE - r@w» You may angwer it yeg of no or =~ you
ﬂon 't rember, you say?

m WITNESS: No. No, not anything,
:Q :BE MR. KAHQREK: You say you don 't recall, You
mesn Lt may ‘have happened’z

A KQL that I* Rnw of.

Q What wag the name of the bar that Mr. Shes
worked in ai 2 bomacer?”

THE COURT: You needn't answer that,

MR. WANARER: Well, your Honor, we are entitled,
under Smith vs. Illinois, the concept of Swith ve. Illinaism,
to determine ~~

THE COURT: You meedn't angwer that. |

MR. KANARER: 1Is your Honor foreclosing that answer,
the nane of the bar where Mr. Shea =~ '

THE COURT: That's right. It's fumaterial. Also, it's |

‘ f._"
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A 1 autai&e the seope of the direct ezamination,
o 2 s ' " BY MR, RANAREK: Well, on these gecasions, Mrs.
h ]"'3, 3 s'hea ~w paydon me, Mrs. Péarl -~ when you had dinper with
O :Mr, Sheg, o these ‘occagions, you spoke in the August of
. 5 :1969 pg‘riad with Mi:.e she.a _concerning what matfers?
. 6 A : The pir-'mre parts he was to be in.
b 7 gy o e ell, i:n fact, Mr. Shea spoke of matters other
8 | than the pletuxe parts;. iz that right?
o A 1 don't recall him ever mentioming much slse.
10 . q That's all he spoke to you about?
u A Yes. That's all we were Interested in.
2 ] In your convergations with him, he spoke of
18 | nothing else; is that right?
1 A Yes.,
.,, 5 o) Did he speak of his children =
16 A Ho.
2 1 ] - éﬁrins the month of August, 19697
B A Nev
? ) During the month of July, 1969, did he spesk of
® | hig ehildren? |
- A No.
7 Q Did he speak of Kavren Arlene Shea?
6 £ls. A No.
) 24
. .
! 26,
27
® 4
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fa~1 1 g During the year of 1969, did Mr, Shea at any time
. R speak of Karen Arlene Shea? |
3 MR, MAHZELLA: Objectlon, your Honor, It's not
4 relevant,
s 5 | THE COURT: Sustained,
6 MR, KANAREK: On that ground, your Honor, that 1:'.7'5 not |
? 7 relevant? | ’
g | THE COURT:; 1'1) overrule the objectlon and allow you
9 to answer,
10 THE WITHESS: The answer would be: No,
11 Q BY MR, XANAREK: All right, Directing your
2 | attention to the children that -~. of Sandy Shea, did Nr, Shea, |
13 durdng the year of 1969, ever once mention these children to
o 14 you?
| . 5 | B Hot thiat I recall,
| 16 Q Hot once; right?
% | A fot once,
18 Q Not once, Now, directing your attention to the

19 time that My, -~ Mr, Shea gave you the guns concerning

20 | which you have testifled -~ do you have that in mind?

21 A Yes,

22 Q - When was it that Ilr, Siﬁéa gave you those guns?
% | Hould you tell us the date and month and year?

. % A It wae just before he went to Las Vegas, whatever
% | date that was, : ;",“l

A 26 & well __*3 i
2 | n - g I tiﬁn'%t keep track of dates like that,

& e, 13313?;-' went ba:é‘k as:nds fonﬁh 1239 Las Vegas on more

[ T o

1 " 3
; . L “ .
P . 1
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than one cceaslon; is that correct?
A I couldn't say that, either,
Q Well, when you say that -- when you give us that
answer, what do you mean, lrs, Pearl?
A I eouldn't say where he went from time to time,
Q You don't know wherg he went from tlme to time, do |
you, Hrs, Pearl?
A Ko, No,
qQ And would gou give us your besté estlmate of the
month and the date and the year when ir, Shea gave you those
guns?
Oh, probably At was in July,
You say it probably was -
Probably was in July.
You don't know for sure?
I don'y know for sure.
It qqhid'péve been June, 1% could have been May?
' 'géé?it ecouldn't have been May. It wasn't that far:
away . 57 f 2 ’ |

P £ P £ P O P

1~v . .
#- 'l-..

.G Upon nha.'& ao Yo baaq ’éhe smtement that it

+

couldn't have been Hay? .

A, Well, we didn}ﬁ eenter dates much around any
particular thing, until the raid“ aThat determined a iot of
conversation and datas, Before that time, we didn't -~

41 The word --'I see, The raid determined a lot of
datea for you; right?

A Yes, ,

Q. And this 1s because of the fact that you have
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spoken tvo law enforcement —-

A Hmmwmm, ,

Q -~ On many occagsions concernirg that rald; is
that right?

A Ko,

d Well, then, the date of the raid caused you to

remember when Shorty gave you the guns; 1s that what you are
telling us, Mrs, -

MR, MANZELLA: Objéction, -~

THE WITHNESS: No,

MR, MANZELLA: ~- your Honor., That’s not relevant,
Itts alsc ambiguous,

THE COURT: The answer may remain, The objection is

overryled,
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Q BY MR. KANAREK{ Well, then, when was 1t that you
first recualled the timé ﬁhat Shorty gave you the guns, as fo
the time that he gave ﬁhem to you?

A I can't tell what time 1t was,

Q& jﬂighﬁ naye ben dn NOVembqr, December, of 1969,
when you spoke wiﬁh 1aw enrorcemant people, is that correct?

A o, that was th far away. 3

% Well, wqg_phere;ang reason, lrs, Pearl, for you
remembering when Shbréy'Sheﬁ - hb’QEéwﬁbt arrested in the
ratd, right? |

A Ho, he wasn't,

Q He waan't arrested in the raid,

A Is there any reason why you would remember the
time that you were given the puns in connectlon with the date
of the rald when Shorty Shea was not arreéted in that raid?

A Well, we didn't see him, uh, too much at that
time, And when he did come, why, 1t was a speclal oecasion.
He came, then he said he wns golng %o do something else and

he'd go again,

q S0 you really don't know when Shorty gave you those
guns, right?
N Yes, I know 1t wus close to the center of time

where we were paylng attention to the pleture peoﬁle. We
didn't have much plcture work, so this job coming up centered
the gate for us, We didn't have a lot of jobs in the summer, |
Q Yhat was the date that this dentered upon,
Krs, Pearl? What date, what ploture date?
A The plobure that the cowboys were working in --
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Q Well, what was the date that ——

A - was coming up 1ln September, and we made all
arrangenlents in the middi¢ of August, That reguired a lot of
work to get‘things ready. | |

G  VWhile you were making all these arrangements for
something that was golng to take place in Septenmber, you had
in mind the date that Shorty Shea gave you the guns?

You remembered that st that time?

MR, WANZELLA: ObJet¢tion, your Honor, the gquestion is
vague and ambiguous, and it is naob relevant,

THE GOURT: Oveprruled, You may aunswer it,

THE HITNESS: Well, guns go with piotures, so you kind
of remember, It had a close conngctlon, He would need them -
in the pieture; so he left thew with me rather than teke them
niles away, 'No gsense In carrying them around if?hefg going to
use them when he somes back, S

d BY ME, KANAREK: And so in September -- now, what
day in September was this ploture So take place? ‘

A I% was to take place the £ivst.

g September the lst?

A Yes, The first week in September, ‘

& I see, And dld this pilcture take place on the
-~ during the first week of September?

& Yes,

1+ This picture ﬁnok place at the Spahn Ranch?

L Tes, N

% . In.that, pignt?

AniE 'you ab that time participated in this picture

o f}".‘ . 1

':? | S PR\ ‘s
RS e = s
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making?
A es,
>} Is that right?
A, Yes, \
G Vihe was the person who .was the producer of that

pieture, MNrs, Pearl?

& Bob Biekston,

g Who participated in that pleture, Hrs, Peari?

A All of our cowboys,

S What cowbioys?

A Larry Craven, Randy Starr, uh, hmm, some girls I
don't know thelr names exactly, One was Sharon, because there |
wasn't anybody else to partieipate, So we ﬁaa hoping Shorty
would come in to drive, Ihere were no drivers, team drivers.

Q And so at“that time this caused you to remember

when Shorty had givgn you the guna?

& Yeah; it was in my mind,
Q,;‘- And on. this occasion how many total people were
H . f-f'. . 1"11 4
involved? HES L ML A

THE COURT; You needntt aqswer that,

@  BY BR. KANAREK: . In‘fhe pioture.

THE COURT: That's immaterdal.- .

Q BY Hﬁj‘KAﬁAREK: Hﬂﬁ many weeks, lrs, Pearl, after
the relid was this actual pleture taken? ‘

MR, HANZELLA: Objection, your Honor, the question has
been asked and pnswered,

IR, LANAREK:; I haven't finished,

THE COUKTY: The objevtion 1s zustalned,
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Q

Bickston rever made the pieture, did he?

A Well, bis name came up ~-

) Hik name ¢ame up, bub theré was No ~-

A ¥Yes, there was a pleture made,

Q& ‘Thgré was a pioture made by My, Bickston?
A

cervainly did.

Q Tou d&idn't see any ploture taking, did you?

A Surely.

§.  Well, who was the cameraman?

A I dontt know.

151 Was there conversatlon and talk aboutb thé pieture

BY MR, KANAREK; Well, in fact, Mrs, Peari, Bob

His cowboys came up and got the horses, They

not going through, in faét, not takihg piace because of thé
tack of guns?

THE COURT: You neédnﬂt:answér that, That's immaterial,

MR, KANAREK: I wonder 1f I could approach the bench, |
yuuﬁ Honoxr? |

THE COURT: Yes, you may,

-
C
“-\
*n
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(Whereupon, the following proceedings were had
at the hench among Court and coungel, outside the
hearing of the jurys)
MR. KANAREK: Your Honor, I would like to have this
witness ordered back for about Detober Sth or 9th.
THE COURY: Could she fust stay on call to you?
MR, RANAREK: Well, yes. She is ~~ I undergtand -« out
of state, and I just wsht to make sure she's going to be here. .
THE COURI: Xs she an out of state witness?
- MR, MANZELLA: Yes, your Honor, | .
MR, KAMRER: Well, because your Honor's foreclosing me
on certain material, and I'11 have to put her on in our case,
our defense.

THE COURYT: Rather than order her back, I'1Ll lek you

take hexr as your ownt witness in certain respects.

MR, KANAREK:s I can't ~= I'm mot taking her as my own
witness. We have obviougly a lay jury and I'm not ==
THE COURT: If you wish the State to bring her back,

then, you mighi: £ile an affidavit with the Court as to what
* you intend to ;prove by her testimony, and I will make &

{ aeterminat:im #g to whethet she should be oxdered back.
22

m,J{AﬁAREK' Well, I thiok that we, uh, uh, are entitled

THE COURT: '.i_fp?yqlq at times.
MR, KAMREK. fiéi‘l, but here she is now, and thexe's no
reason thal she can't be drdered back.
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Fa~2 1 THE COURT: With the exceptlon the County hag to pay
. 2 | for it. ‘ .'
s MR. KANAREK: Well, it is a small egpenditure compared
4 to the stakes imvolved,
s | THE COURT: Why not take her testimony at this bime
. 6 r’ath_ea; than causing the County the expenge? You, a8 &
\- T cmtyé 'tixpayer e
&L m. KANAREK: X would be willing to do that, providing
o1 dm't have to tell the jury that L am vouching for taking
0 he:.- E-7:4 my’ nitnags, If- ym}' Honor, the bench here; can
a ::ecognize o b
B :[HE’ COURI: I not going to allow you to crogs-emamine
18 h,er m mai:er:tal t:hm: is nat: properly crosg-examination. If
- O etesd
.g ® MR, MANZELLA Your Honor =~
H 10 THE COUBT: If you wish to have her as your own witness,
: . you mey ox may not be bound to what she iz testifylng to.
B MR. MANZEITA: May I ask whet we ave talking about in
» texms of the subject miatter? I don'k undernﬁan&,-
® THE COURT: I haven't the slightest ides.
“ MR. KANARER: Cextain ==
* THE COURT: An ares in which I precluded Mr. Kanarek
® from delving into this worning and perhsps right now.
o HR. KANAREK: Yes,
® THE COURT: Perhaps you wanted to know the color of
" * the ¢améraman’s eyes? '
., Z MR. KANAREE: I didan't ask that. OFf course, I
recoguize your Honor ip belng facetious, but I’m not agking
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- pleture never took place.

for that kind of detail. ¥ think we have a right to go
into thiy pilcture making.

MRJMANZELIA: Your Honox, I do notwderstand:

THE COURI: OFf course not. |

MR. MANZELIA: I don't understand the relevancy it
will have. |

MB. KANARER: 1Lt {s spurious, your Honor. We have a
right %o ﬂm ~w in fact == _

:CHE'- COURT¢ This came sbout as a regull of yous asking
Iier tiow she happened to recall that the guns were delivered
t0 her -+ ne, When did §he £first recall that the guns were
deliver@d ko her a8 :Lf ~ nd you always presume in this
type of qugstim tbai:: she had forgotten it, and then
auddenly rmefnbéring :Lt ag of a certain date. 4nd she
agat?ciytqd it with- the date when the picture maling crew
wag out there. i

I realize that you haven't had an opportunity to
g8k about certain aspects of the picture making and the
pletiire making crew, but I can't see what dffference the
materiality would have.

MR. KANAREK: Well, the People ~~

THE COURT: Now, you ==

MR, KANARER: The People’s own witness indlcated that

MR, MANZELLA: You're confuging the finished picture
with plcekup shots of the Spahn Ranch.

MR, KANAREK: I'm not confitsing ==

THE COURT: ZLet's proceed with your next question.
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| ﬂrz. Mansbn and the penpie that: were close to him, bothered

MR. KANAREE: Oh, very well, your Honor.
{(Wherevpon, the following proceedings were had
in -bpen eotiet in the presence and hearing of the
U dury)
" @ BY MR. KANAREK: IXs the fact, Mrs. Pearl, that

46 ome wWithfn ymm abserva.tion or hesring?
K Yony et's e
MR. KANAREK: Thank yow. Thank you, your Honox,
C MR, MER&EM 1 hhve no fuxther -~ I have no questions,
your Honor, |
Mey Mrs. Peavl be excuged? ' ,
MR, RANAREK: We would like to incorporate by reference,
your Hemoi, ag if fully and completely stated, our comuents
at the bench, at thisg time.
THE COURT: Yes, you may be excused, Miss Pearl -~ Mug.,
Pearl.
Are you living in the State of California?
THE WITNESS: No. '
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THE COURT: Keep the District Attorney spprised of where
you will be in the next month,
THE WITRESS: All right,

THE COURT: The Court muy have ocgasion to call you back, |

YR, BEANAREK: Your Honor, may 1t -- my comments at the
bench be deemed %o have been stated -«
THE COURI: Yes,
IR, KAHAREK: -~ prior to your Honor's statements to the
lady?
THE COURT: They were,
MR, KANAREN: I mean, Iincorporated by reference, the
comuents I made at the bench?
THE COURT: The reecord’s clear.
MR, KANAREK: Thank you, your Honor,
Thanl you., Thank you, Hra.‘Pearl.
THE COURT: You are excused, lirs, Pearl,
THE WITNESS: Thank you,
MR, MANZELLA: The People cull kirs. PDawn Quant, your
Honorn, o .
THE CLERX: Would you ruise yoﬁr rlght hand, pleasef
You do éqlém;iy swear that the tesbimony you may
give in éhe:c?psé n;w pending before this Court snall be the

tyuth, the:vhole truta, 4id npthing but,the truth, so help you

s H

God?
THE WITNESS: TYed) ' - % I
-} JWRIEL DAWN QUAWT,
ecalled as a witness by the Pepple, wos examined and testified
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as £011§wa¢
THE CLERKs Please take the stand and be seated;
THE BAILIFF: Would you state and spell your full nawe?
THE WITNESS: Yes. Muprlel Dawn Quant, | ' ‘
THE CLERK: spelivit, please, ;
THE WITNESS: Yes, The last name, or the firat name?

THE CLERK: All,
THE’WEQHESS- All Bapital Metiwpei-g~l, aapital

Dwa—w-n, capital Qmuwawnﬁt.
i b .

A, %
o ) Lol EL L
v L B
T

n::m:c'n nmmmsmﬂ
n - . I e: Lt . 11 " ,
BY mn, MANZELLA: | ’;~g-d;’u_', g 3. ;*‘:.1
- 4 J, *

Q Nps., Quant, do you knew mra Ruby Pearl and Mr.

1 ¥

£ e
g !
]

George Spahn? »‘,‘

A Ch, yes,, I do. o )

& And about how long ‘have you known them?

A Weli, I've known Pearl about - since 19#3; and
Mr Spahn, about 1941 or 12 - '3,

Q And have yon kept in conthot with them over the
yeéars since then? |

A Yes, _
Do you consider yourselves friends?

&
A Oh, yes,
'Y And how rriendly Is youxr relationahip?
A Well, rsal close,
Q Pid you know a man by the name of Donald Jerome
Shea? ‘
A4 _‘xéa , I do,
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£

Q . And ﬁid-yéu know him by some nickname?
BMRt KANAREK: I object to the past tense, the use of

. . i .
- . Yo * L . *

A . . -

the o [ l‘ ' v ‘\ \t‘.e i :lt .

THE‘GOURT: Overruled. _
MR, KANARFK: imw past ﬁenxe, your Honor.
THE COURY: The answer may remain.

yoat
] ‘BY MR, ﬁAﬁZEELA: Did you know him by some nilck-

name?

Shorty .

) And how long have you -~ how long -- strike that.
How 1éné ago did you meelt Shorty?

A About 15 years ago. '

Q Where did you meet him?

A Up at the ranch,

Q The Spahn BRanch?

A Tes,

& Now, did you visit Spahn Ranch?

A  Pardon?

3 Did you visit Spehn Rench duripng the time that you|

knew ~- Oor, over the years siﬁce youfve known Ruby Pearl and
Geogge Spahn?
A Yes,
& And hag your family vislfted the ranch with youz
A Yes, '
2} Now, did you consider‘youraelves friends:with
Shorty Shea? '

A Ch, yes. ‘

Q And did My. Shea know members of your family?
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Yes,

Had he evepr visited you and your famlly at your

home?
A Yes, um~QM%t,
Q - On OQQno§¢asion or more than one ¢ccaslon®
4& ? - on; éuiée a few occaslons, um-hmm,

hoq,-how otten.did oy vigit Spahn Ranch dupring
the time that you knew Ruby- Pearl ana Gedrge Spahn?
A Well, nearly Qvery §aturéay and Sunday morming;

.;\’x ¥

and then somebimes in the evenings " after work.

a1 Dig you know ﬁhe‘ngQO&s %ﬁat_worked at the ranch?
A Yes, uh-huh,

G Now, did you ever do anything on the ranch itself?
A Oh, yes, uh~-huh, Yes, I helped out a lot,

Q In what way did you help out?

A, Oh, I helped get the horses out, and take them to

water, and loosen their cinches, and sometimes clesn
the manure ~-- you know, when it needed iﬁ, the stalls,

Q AlYl pight, Thése were horses that were repted'to
customers who came by vo ride?

A Yes, And gome movie horses,
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e
i

) S Now, Mrs. Quant, did you ever, during the years

: ,.'th@f ~= gince you first met Shoxty, did you ever know him to

own & set ,aﬁ:guns{f s, :
’.‘_" P .y ; Coa e *f i-‘

R

R Did: you, ever see him with those guns?

Al gy '
R, On-one-ogcagion or more than one gecasion?
A B On several occasions, yes.

Q Can you describe those guns to us?
A Yos. They had brass on them, and they were -~ &

tive.

aY All vight. Mrs. Quant, directing your abtention
to the exhibit which has been marked People's -~ the twp
suns which have been marked People's 53-A and 53-B for
fdentification, ~-

A Yag.

Q -~ and I have examined both gung, and neither iz
loaded ~- '
Good.
== do yout recognize those guns?

Yes, I do.

> O

Q And do those appear to be the gung that you saw
in Shorty's posscssion?

A Thnt's right, wo-hon. I think those (Indicating)
were a little nicex at the time. ' i

Q Ls there anything differeat about the condition
of those guns now than vlhen you saw them in Shorty’s
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Sy

poggesgion?

A This (indicating) is more polished, right here.
0 You dre talking ébout the wooden handles on the

s ?
A Uh~huh.

Q And what's the difference in their condifion now

than when you saw them in Shorty's possession?
A They 're & 1ittle geraiched up.
Q Now, Mrs. Quant, did you ever talk to Shorty
about, thege gung?
A Yes, I did.
Q And did you ever ask to buy them from him?
A Yes, I did.
Q And when was that, that you asked him 1f you
could buy those gung from him? If you recall?
A Yeah, Toward ~~ 1t Seems to me it was toward
the sumoer, of sizty -~ nine?
Q Sometime around the summer of '69?
A Somewhere in that time; yes.
Q And when you asked -~ do you recall where you
were whm you asked Shorty 1f you could huy those gung?
3 f& Ju Yes. I was down by the stable.
i

- Q Thig was on the ranch?

R

A Yes.
B " R 'Wﬁﬁ M?Pne; else around?
A Well .,'.. -

1 .;I'.ﬁ ;yau mcall?

B “‘f'

ke

A X forget, really. Some df the kids were dround,
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27

the gtable hands. _
| & Now, when you asked Shorty if you could buy the
gung, did he reply to that?

MR. KANAREK: Your Honox, may I -~ I pbject on the
grounds of irrelevancy and materiality; improper foundation,
and hearéay,

THE CRIRT: OQverruled.

MR. KANAREK: Then would your Honoy make -~ we would
request that your Honor state the -~

THE €OURT: I assume that the People are offering this
to show Mr. =~ |

MRu, MANZELTA: State of mind, your Honor, with regard
to the guns.

THE CQURT: =- Shea's gtate of mind with vegard to the
gung, i£, in fact, it does show thai; is that correetl?

MR, MANZELLA: Yes, your Honor.

THE COURT; All zight. The jury is imstructed that
the gtatement ig not admitted to prove the truth of the
matter, but simply to show that the statement is made, fox
pirpodes of showing ~~ 1f it does ghow =- simply the state

~ of mind of Mr. Shea towards the guns,

g BY MR. MANZELLA: Mrs. Quant, -
A Yes.
Q‘ -~ did Shoxrty reply to you when you asked him i

- you -é:cm,id buy the guns?

A He said he dldn't want to sell them,
L. . Bid ha e'srer ftalk to you abott the guns?

MRS

Lo R Yess g
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8a~4& ] What dld he say about them?
. 2 | A He wasg pretty fond of those gung. They had
3 | been a great deal to him,
4 e Kow, Mrs. Quant, were you visiting the ranch
s | Jduring the ~- over the summer of 19697
. 6 ' A Yes. Ok, yes.
w 7 %) And did you become aware of what's been rveferred
s | to se the Augustk 16th ==
s | A Yes. |
10 Q" == rald on the Spahn Ranch?
noy - Row, sometime prior to that,; wexe you == did you
B ,5&& Shurtﬁr at Spahn Ran
,:13.; 1 A Yes.
£ | “ Lg Yo s@mééip;e?'f‘pritb# to the August 16th raild?
.‘ s | A Yes. |
8b £le. T
' 1w |
18 A i ;
1w |
20
2r
22
23 -
24
2%
> 2
‘ 27 1
. .
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8bs1 . Q And about how much time prior to the August 1l6th
. , rald was that, that you saw Shorty?
. A About the middle of August, I guess; just ~-
s Q About how much time prior Ho August 16th, 19--
, s A Oh, I would say aboub ~-

MR, KANAREK: Youp Homor, T will object. That's assuming
facts not in evidence, this last question, your Honor,

THE COURT; Overruled, The answer may remalin,

THE REPORTER: Your .Honor, I dldn't get a complete
answer,

THE CQURT: Glve us the answer,

THE WITNESS: 7Yes, About a week before, somewhere in

10
11

12
13 there, The middle of August, somewhere arcund that time.

6 4 BY MR. MANZELLA: And on that occasion, when you

L ] s | 58w Shorty at the ranch, were you in his immediate presence?

i

- Did you ftalk to Shorty at that time?
. 17 A Yes, we did,
18 | 8 How, at th:h} ':ti,me, when you saw Shorty &t the
19 | Spahn Raneh, about a weék or so before the August 16th raid,

20 did some incldent acéur between Charles Manson and Shorty?

21 A Yes, - _ 1
% | q Now, at_‘ that time, aid ;iqu-kzan Charies Manson, the
93 | defendant in thiai, case? | .
u | Lo Yes, SN
25 | S And where had ym}.xn ‘seen ;:im'i
* | 26 & He was al‘:ﬁoéi: in"frozlzt» 61-'- ti;.e saloon, Almost in

27 | front of the saloon,

. B | Q Bub during this period of time, the over-all
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period of time, the summer of 1969, had you seen lir. Manson
on the ranch before?

'n. Yes, I had, mb~huh,

Q& And had you seen other personé aasociated with
Mr, Henson on the ranch? ‘

A Yes,

qQ low, would you tell us, where was Ny, launson at

the time that you saw Donald -~ Or you saw Shorty at the pranch

about 2 week or 50 befgra August 16%h?
A, ¥here was I?

.8 Whnre was Hr. Hanson? o
A Oh he. was almosb in - betweén the saloon and the
care sitting on a rock, IR
Q And where were yoiu Qn& Shorty?

A Shorty and I had just walied down from the house,

4
i

going to the stabls,

Q And this is a rock by the front of the bulldings
of the ranch?

A Yes, uh-huh,

2 And did anythilng ccour, as you were walking with
Shorty? |

A Yos,

@  And would you bell us what happened?

A Yes, .Charlie Manson threw a knife into the saloon

door in front of Shorty.

] And who elspe was by that saloon door, besldes
Shorty?

M Well, I was kind of approachingg to 1t, on -- we

1
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had -~ he had walked down the boardwalk, and I had walked
around the tractor snd a truck.
Q And gbout how far from -~ strike that.
What happened to the knife? Dig it stick in the

A It stuck in the door of the saloon, uh-huh,

Q ind how far was Shorty from the knife at that time?
A Oh, about -~ between two and three feet,

g . Now, was therh anyone else in the -~ besides your~ |

gelf ~- in the area where Mr, Shea was?

A Yeg. béﬁé ef the Family and some other pecple,
I think, Beeause they were in between the aafe under the
¢anopy oy == what’ dp you call 1@? The pénch

Q And approximately how many other people, of these
people, were there? 3“1 j, s ;f.
A Thers were qqite a few., <, diﬁn't count them, Thex

were standing therve talking and ——

G Now, after the knife stuck Iin the door, who was
the closest person to the knife?

MR, KANAREK: Well, that's ambiguous as to time, your
Honor, I ~«

R, HANZELLA: I'll withdraw the question.

& Was Shorty the closest person to the knife when it
WAL wm

A Yesn,

Q& -~ when it struck the door?

MR, EANAREK: That's ambiguous a3 to place, your Honor,
THE COURT: Susgtalned, The answer will be stricken,
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Q

was Shorby the ¢losesb perﬁon t0 ~

A
IR,
And I &sk

the part of thils witnexs* -

THE

rerain,

THE
4
that door
A
&
MR,
Q

goor?

MR,
Honor,
THE

‘KﬁdnﬁEh. leling for & 6onblusion, your Honor,

REPORTEK: Yes,

g )

¥
bl 1

BY, MR, MANZELLA When the knife struck the door,

: &ﬁe closest EE IR ‘7;;7 .
F.a ; v -

that the anSWGr be gtricken That's a conelusion on .

1 ‘1
[

~

COURT; Th&iogiegtion'ﬁ,oﬁéﬁbuled. The answer may

Did the reporter get the answer?

'BY LR. MANZELLA: HNow, was Shorty walking toward
1es,
~~ at the time the knife waa.ﬁhrown?
KANAREX: Calling for a conglusion =~
BY MR, MAWZELLA: Or was he walking away Irom the

. TowaPd the door, . ‘
KANAREK: That's ¢alling for & cenclusion, your

COURY: The objeotion 13 overruled,

I didn't hear the answer,
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8c-1 Ll (Uhereupon, the yecord was read by the reﬁarterA
o » | as follows: SR o

| 3 L7 Toward the door,”)
s Q BY 1R, MANZELLA: Now, after you saw that, did you.

» 5 and Shorty have & conversation about what had just oecurrea?

. 6 | A ' He w-—

’ 7 G Don't tell ua the conversation,
8 Just tell us 1f you dld have a ebnversatién with

9 | Shorty abtiout what had Just happened.

10 e Ve did.

1 Q Mrs, Quant, directing your attentlon to thia |
12 " photograph wiich has been marked People's 80-E for identifl- |
3 gation, do you recognize whgt's shown in that photograph?
1| A Yes, I do, | ,

. | s | Q And would you tell we what 1s shown iIn that

ird

16 photograph?

s 1z _ A .  The position of the —-
18 ) & Excuse me, Before you answexr, why don't you use
19 this mlerophone, 50 you can turn your Lead and look at the

2 | pioture and still answer,

a | A Yes, The position of the knife ~-
22 4 Well, before you get into that, what is the
23 genéral e@res shown in this photograph, the bulldings?
. # A Ohg it's the western town set,
% §  All pight, Is that the front yard and bulldings
| % | of Spahn Hanch?
PS o b Yes, uh-huh,
% 4 Now, thers are certain markings made on that

e Lt CieloDrive.comARCHIVES
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photograph, Did you place those markings on this photograph, -

A Yeg.,

q -~ Peoplets 80-E, at another proceedings?

A I a14.

Q How, would ybu tell us where the -~ Hir, Manson was

when he threy the knife?
A He was right about by this rock, Because he sab

down on 1t again,

] Now, is that rock marked in any way on the
phofograph? |

A Uh ~- no,

o) Are there any Iinitlals or initials near that rock?

A No. I Just put my initials hére (indicating),
because I signed this for this (indlcating).

% o o
. Ve



9-1

L]

ot

10

11

13

14

15

16

17

T18,
10 T

20 |

2F

22

23

24 .

26

21 1

28

6679

Q ALl right, now, In reldationship to where your
infitials appear on the photograph, where is that rock?

A Well, it is this rock over hewe (indicating) .
Oh, I see, to the zight of the doorway?
The roek by the red truck (indicating}
The rock by the red truck?
Yes.
Now, did you observe whexe the knife struck the

o >0 » O

doon?

A Yes.

Q  Ig that shown in the photograph?

A Right here (indicating) en this east door. There
are two dooxs.

THE COURT: Imdicating the door where, under & porch
there? . |

IHE m:INESSz There are two big doors thas swing open,

: ‘ff':Qt PY MR, MANZELLA: Right.

IIOW, e
A Yas, ;you:& :Hom:;, .
} Mz‘s Quant; fhat location where the knife atywck
the doo::ﬁ, in zt mar}ce& in any way on the photograph?

4

A Ye,s.
5 Wauld ym':; té¥l ug how it is marked on the
photograph?

A With a pen 6n the east door going In.

Q All wight. Did you blacken the ared gwhere the
knife struck the door? '

A Yep,

CieloDrive.cOmARCHIVES




6680

De2 I Q Aud the initials "DQ" where they dppear on the
o 2 | photograph, ave those your initials?
3 | ;Ai‘ Yes.
&4 .0 Row, would you tell us the area where Shorty

! 5| was, where the. lmife atruck the door? I& that ared shown
' 6 anymra on thg phatograph?

7 A Yes, eincled,
8 | é, ’Anc’c did yau pluce that cirele on the phatogr&ph?
9 ; A ﬁhwhuh, yes, 1 did.
10 q‘;"’ A1 vight, ‘Where. were the other persims you
n | rveferred to standing &t the tinme the knife was thrown?
12 A ALl wup in this cefe part (lodicating).
1 @  To the right of the red truck, as you look &t
. ¥ | the photograph?

.,,, 15 A Yesg.

16 Q They were mtanding on the boardwalk?
' v A Yes, they were standing on the beardwalk.

B | Q@  Now, Mrs. Quant ==
» A Yes. |
2} § = did you continue to visit the ranch during the--
2| ag frequently as you did during the year 19697
& A Yes, 1 did, |
# MR, KANAREK: Object, that's amblguous, completely,

* | your Honor.

THE, COURT: Well, the vbjection ig overruled. It may
zemain in the vecoxd. '

o 7 Q  BY MR, MANZELLA: And during the period of time

that you vigited the vaneh in 1969, did you gee Mr. Mangon

25
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and other pergons you've told us ghout st the ranch?
MR, RANAREK: Now, that's agmuming facts not in
evidence. ' -

THE WEINESS: Not much after that, no.

MR. KANARER:. Your Honoy ==

THE COURT: The objection iz overruled.

Q@  BY MR MANZELLA; All right, prior to that time,
prior to August 16th ==
A Yes.
Q -~ of 1969%
A At timed, yed.
g _ bid you see them at the vanch?

}Ees. ,
& ; ’Nm’#, did you at any time nokice that the girls

MR; KAW&REK‘ . That's assuming factd, not In evidence.

MWIWESS Yés, they did.

MR. K&%REK* ' ‘Your Honor, would your Honor ask the
vitness = =

THE WLIWESS: : OF, I’ sorry.

THE COURT: The objection 1§ overruled. You may
answer.

THE WITNESS: Yes, they did.

Q BY MR, MANZELLA: What kind of weapons tid the
girls carry? |

A They ecarried knilves and sgheathg around their
waist.,

Q And wasg there a particular time when you began to

CieloDrive.comARCHIVES
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4
oo f
R

bf'

ﬁ.ﬂﬂée t;he girls ca::‘::y;ng Im:!;ves"

‘W

B It vas after the raid.
R A:jt‘é:: August T6th?
ﬁ Y e,

TR . Now; Mes, Quant, sewetime after the Augugt 16th,
1969, raid on Spahﬁ. Ranch, ¢id you eall the vanch from your
home? |
Yes, I did,

Vhere did you live at that time?
Canoga Park.
Q ’iﬁxen you called the xanch, did you tsalk to
anybody at the zanch? |
5 I talked to Shorty, yes.
Q 'éfmd how did you koow that you were talking to
Shoxty?
MR. RANAREK: Object, your Hémoxr, en the growids of
improper fmmdatim, irrelevance, immaterial, ambiguous as
to time.,
THE COURT: The objection is overruled. You mey
answer the guestion, |
How did you know that you were talking to Shoxty?
THE WLTNESS: Yes, ult~-huh. Yeg., I laew Shorty and we

> £ B

Vem talking about =
2 |

Q BY MR, MANWZELL&S You recognized his volee?

A Ohy yes.

MR. KANARER: Youy Hopor, may the witness be asked to
Just answer the questions?
’ Q@  BY MR. MANZELLA; ALL right, Mzs. Quant, when wag

CieloDrive.comARCHIVES
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9-5 1 it that you called the ranch and talked to Shoxty?
._ 2 A It wen the very latter part of August.
3 Q eF 19697
s . A '69, yes.
N Q And did you have a conversation with Shorty over
. & 1:[_19_ telephone?
7 ‘ A Yes, T did. _
8 R Now, during that conversation did you talk at all
’ about the movie pileture buziness?
104 | A Yed.,
noy MR, KANAREK: Object on the grounds of heavssy, your
2 | Honox, irrelevsnt.
@ THE COURT: Yes. |
| | MR. MANZELXA: It is offered for a state of mind only,
.,: ® | your Honor, Mr, Shea's state of mind.
o THE GOURT: Very well, this conversation, again, is
" submitted by the People for the purpode of establishing,
? 1f it does, in your opinion, establish -- and 1t is received
¥ | only for this purpoge, to establish, if in your judgment it
“ does egtablish, that the conversation was had and to show
9a f£lg. 21 state of mind of Mr. Shea toward the motion pisture husiness.
22 ’
23
24
25
& 26 "
o |
28
! = it
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Ja-1 1 % BY i, RANZELLA: Ald right, would you fell us
. o what was sald about the motiqn ploture business?
3 . A Yeg. Shorty was quite axelted, He had this ple-

4 ture Job offeored and hc_ﬁhﬁ‘going to vork in it and, uh, ne

g 5 | vas rretty excitqd agoﬁ?fiﬁ;x fngt's what we talked about most-
| .« .o, N
6 [ e ol ’
' x 4  vRig you.tulk aﬁb?sﬁdnythiﬁé}exse?in tnat conver-
8 | sation? B R I
9 ! o Yeg, we did, fqe @alkqa:aﬁqpt many talogrs,
U Ly Did you talk ﬁﬁoﬁt théxéoﬁjég thiatmab seacon?
o i Yes, ve qia,” | CTie ;..* ‘1,
iz | ful, SANAEEL: Objecet, your Honor,
13 J BY i, LANZLLLA: Voot was 5ald -
L wh, KANAREX: On the grounds of materlality and heapsay,
.‘. 15 L, LAMZELLA:; It is offercd for the Same purpose, your |
’ 1 | Homor, I oan make an offer of proof,
¢ i THL COUKT: The Court susteing thc owjectlon, put wo'll
18 adwit 1t, hovever, for the purpose of establishing, 1f it docs
19 | cotablish in your mind, ladics und gentlomen, that the
20 conversation wuac neld and to abhow, A7 4 dous nhow, Lp, Enea*s{
21 [ sthate of pind at toe time the conversutlon was neld, and for V
22 no othur purpon, You Ry ansioer,
z | ) BY ZR. (ANZSLLA:  Jould wou tcll uw uvhat vas pald
. 24 ubout toat? " ‘
% fa Yes, Shorty auhed moe —- we uare talking about
’ % Christnmazs, and nmy gaughter wis poing to be wwsy for COristius?|
o ’ fAnd I told hin I tveas poing to boe real lonely for CGurlstmag,

and he asked am 1 goln teo mulie coms cupdy for hLiu guain, ana

CieloDrive.COMARCHIVES |
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I ol nim yes, Tms, o . 0 Fn T

) Had you been makinu'céndy in ﬁrio; years?

A Oh, yes. .-j'- i Q?;%:

& for Shortg ahd bther peoplﬂlat the ranch?

A Yes. ERIE S

9 How, durinpg that conversation -- atrike that,

Yas that the last time that you saw or heard from

Shorty?

b Yes,

G How, during that conversation did Shorty say

anything about leaving foun pormanently?.

i o, he didn't, because we were taliking about
traveling and leaving e |

SR, KANAREX: Well, your Honow, may the witness .-

TUE COULT: You snswered the guestlon, ugd the rest of
your ansyer 1s strlcken, "

aR. KALARELR: And may the wltness be ~-

0 BY M#, HENZELLA:‘ d ne say anytbing in that
conversatlion about leaving thoe Stabe of Galiforniaé

L lNo, he did nob,

Q A1l risht, wrg, Quant, do you stlll live at the
sone addréua with the same telephone number?

& ies,

Q All rizht, Thank you, your Honor, I have no
further questions,

THL COURTy ilr, Xanarcl,

I, KAJALLS:  Yep, thank you, your Honor,

CieloDrive.coOmARCHIVES
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GROES-EXAMINATION
BY MR, KANAREX;

qQ Hrs, Quant,
A Yes,
Q In that conversation did Mr, Shea discuss the

Harine up in Ventura County?.

A No.,

Q Did he discuss matters in Oxnard?

A No, |

) Or any other matters in the —- pertaining to

gecgraphy 1in the San Férnando Valley?

& What in San Fernando Valley?

Q Other matters pertaining to the geography of the
San Fernando Valley?

A Ko,

q Ang, -

N I didn't gulbe get that,

Did you say geography? -
g ' Geography, meaning the land, the ﬁerréin, anythihg '
pertaining to any objects or the location of any -~ any kind

of natural or artificlal obJect in the San Fernando Valley?

A I don't think I undarstand,

THE COURI': Well, did he discuss any place in the
San Fernando Valley with you in the course of that conver-
sation?

- THE WITNEBS; Oh, we were talking about the old times at
the ranch, yes.

v,

Q BY MR, KANARCK: - "3y Uhis phone call you talked

.- i CieloDrive.comARCHIVES
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about 0l1d times at the ranch?
& Uh~-huh »

Q How, when did this phone c¢all ocdur?
A At the latter part of August,
) When you say the latter part of August, would you

clive us your estimate of the best date that was, Hrs, Quant?
A Well, the very latter part, because my daughter
was leaving the 3rd for Tdaho and we were talking about her
traveling,
Q Now, this conversation that you ave speaking of,
Mrs, Guant, did you mention this conversation to law enforce-
ment officers?

A L =~ no,

& You never mentloned it to them?

A To law enforcement officers, how do you mean?

) Well, like Mr, Whiteley or lMr., Manzells oY any —-

anyone 1ln law enforcement? .

4 Not at all, no -- not at all,
% Did yog;éférjhention that you ever discussed it
with him? f}“ ';ﬂi )

- T
col ) A L 9

‘& - Up untit thia; right now, ts the time we talked
zbout 1t, 1s that rigpt@ Lo
. L ;! ',-
A Ho, we talked about 1t just once with Pearl, 4nd

Pearl and I vere pretby - . .. .. . i7

- CieloDrive.cOmMARCHIVES
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G- 1'm talking about law enforcement -- Mrs. Pearl
1% not a law enforcement officer. I'm spealidng of law
snforcement officerg, Mrg. Quant.

A Yes.

Q 1f my questioﬁ is not clear, don't hesitate to lot
me know md 1'11l try to make-it clear,

Have you ever menticned that conversation to any
law enforcement offlcer?

A No.

Q And you've been questioned by law enforcement
people concerning this case from time to time since, oh,
sometime in 19697 Right?

A Yeg, not ~=
Now, would you just apswer the question?

Yes.

Now ==

Yes.

- wold you, Mrs. Quant, please?
Yesn.

Q Now, == now, where were you, Mrs. Quant, during
July of 19697

A What wes I doing In July?

Q Wheme were yois ==

A Well, I had & week Off from work, &nd then I had
the afternooms off of every day.

Q And when you gay the week off fiom work, where?
A - T work, yes.
i Paxdon?

> O > & p» £
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A I work.
Q And that work is whera?
A I work at Tasker's Instyuments at that time.

Q S0 you had & week off from work?
Yes.
S0 you came ‘tc- the Spahn Ranch more ox less
irregularly, xight?

A Yesg, I just don't remember -~ I uge ~« I uged to
make the vislts real often. It is a3 very short distance from
my house, .

) Well, the point == well, all xight, I'il withdraw
that. '

But you camé to the Spalm Ranch not on any regular
basils, right?
A. A; ’Hot el : T+ 1N
' Well, wsually on Saturday and Sunday mornings

edrly,
’ ;iq , You would come ta the Spabm Rangh?
AT vep hinchl -
Q- Saturday and Sunday moraings early?
AE‘"‘ Vh-huk,
4. Qutkldd of that, you didn"t come to the Spahn
Ranech?

A Yes, I came in the evening sometimes or in the
afternoong, whenever I had times off,

2 But every once in a while, right?

A iﬂeli, 1 can't really say, because I can't exactly
know when I  dashed uwp thexe or not. |

CieloDrive.cor_nARCHWEs




Qb3

10 €15,

10
n
12
13
14

15

%

17

18

19

20
21
82

23

25

%
27

e
-
-

6690

s

Q Now, you say that this knife was thrown in front
of gShorty, vight?

A Yeg.

Q Now, do you remembér speaking with law enforcement
officers concerning the knife? '

A Yes, 1 did that,

Q Bo you remembexr talking to ~=

A Yes; I did that.

a To Mr. Whiteley and the police officer, to Mr.
Gleapon?

A 1 did on those occasions, yes.

Q Pardon?

A I did at that cccssgion, ves.

%) You haye spoken -« and do you remember speaking

to then in November, about November 12 of 19707

A Yeg.

Q That was at a time, obviously, much carlier than
vight now, ight? Before right now you spoke to them in
Novemher of 19707 _

This ig Septeuber what; the 14th, of 1971, do
that's many months ago, right?

A It was almost & year dgo, yes. _

Q@  And, now, did you tell those police officers that
this knife Janded in & door behind Showxty vather ‘than in '
front u#,”hiﬁx}‘

' . <A ' Yo, this vas in front of Shorty,

Y
i A
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MLl TN

D O

S

A

Q
A

Q

Did you tell that to the police officers?

-\

L b O

this ~= to this incident of the «- of the knife; «=
‘ Um"'fmt.

A

Q
that,

A
but, ==
Q

before this, Mrs. Quant?

A

from talking to Mx. Spahn.

Yesy , o

If at'r‘xé ;éxiééfian isn't: clear ~~ I recognize that ~-
-+ Yeah. T cap --
" The vy question ig: Did you tell police
off{ders that the gun landed in a door --

Would you just -=

¥ell, not the gun.

Fardon?

Not a2 gum.

That the knife landed in & doox behind Shorty?.

Ko, becauge ==~ :

Did you == you either did or you didn't,

I didn't.

You didn't. Now, directing your attentian to

= Wwerg there ~- were there =~ I'l1 withdraw
What. time ¢f day was it?

I thivk it was during the midday.

Well, wdg it a Saturday or a Sunday?

Noy I don't think go. I couldn't say fox sure,

Well, what -~ what had you been doing; just

Ok, I had just come from the house with Shorty,
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102 1 Q And when you spoke to these police officers, you
2 |  didn't mention anything ahout this conversation that you just
3 told us about; right? | |
4 A About what?
’ 5 Q About the comversation, from Canvga Park to the
‘ 6 vanch, when you gpoke with Mr. Shea. You didn't mention
‘ 7 | that to the police officers, did you?
8 A Yes, I did. But not the quegtions you asked
9 me. |
10 Q Well, you did discuss the -~ the conversation
i with the police officers in November of 19707
12 A Yes. |
1 4] I see. And you recogunlze that the police
¥ | officers are law enforcement officers; right?
o : A Yes. 1 guess 50, yes.
16 G Well, then, previously when I asked you 1f you
? w had ever gpoken with law enforcement officers concerning
B that convexrsation, snd you told us "Ne," that wag incorrect,
» then; i& that right?
® - fA;": " That was shout the traveling?
= e : Q I'm talking about the convetsation --
21 A 'J:he traveling -
LB : fc;_:j}f r - tim,t yoh ha'd with Me, Shea.
o, A ess
| Qs+ Dcs g femember that you ~~ Mr. Manzella just
* asked you abaui; &, conversation with Mr. Shed.
. : | A Yes.’ Pk I didn't say anything about the
il traveling of the -~ of my daughter, I don't think.

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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10-3 o -The quedtiod Yas: Your conversatlon with M.
. 2 | Shea == oy pe | |

5 A Yes. Séﬁe of 'it, yes.
s Q ~e did you -~ vhen L8 the flrst bime you told

’ 5 [ law mfo::cemmt officers about thet? The phone conversation,
6 | when you say you recognlzed his volce?

’ 7 A - Ul == when d4d I tell the officers?
8 ] Q Yeg. When did you first tell them?
9 . A Well, I puess before I went to the Grand Jury.
0 | Q 4&nd when would that be? |
| A Gosh, I think it wag November stmething. November
2| of last yea?~
13 Q Hovember of 1970, you told them about that?

. . 6 A Yes. ‘
o ) i ) How == how many people were there at the ranch

6 | when this knife incident supposedly occurred, Mrg. Quant?

3 1 A The -~ they were ~= theve wexe some people lined
B | up and talking in the porch of the cafe. I really don't
® | know how many.
2 Q How =~ how far away wexe you from the -- from
| this kaife? | |
2 A Well, I was almogt ~~ 1 was walking towards

® | Shorty, and going to meet him on the boardwalk and walk

downiy so I guess I would be &bout -~ gbouk two to three
Feet aldo.

g Now, did you tell the police officers, Mrs. Quant,
that you We:l:'i. not certain as to the date, and you told the
police oﬁficqm that this incldent might have opcurred after

27 -
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. before thatj so I used that as & ~- a5 & pinpoint, to =~ to

September 13, 19697

A o, I used -- being afler two years, I was
trying to pinpoint the date, so that I could remember.
And I remembered the I3ih very well, becduse my daughter
had to be at Amsterdam; snd this question -~ this came up

check out the conversation with Shorty.

;o R
R
L 2 I
‘(‘II
VR
L “. -
S Voo b e
t 4 o
- ‘_#_ e, :
e - y ¥ '—'
. xlf "_"~9
1.0, LA B M
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L0a-1 1 | & And ﬁig you tell the pollce officers that you
@ : | are not certain as to the date, and you are trying at the
8 present time mnéon November the l12th, 1970 -- trying to
s | remember wﬁﬁﬁhev Shorty called before your daughter left for

: 5 Eurcpe which waa on Eeptemhnr 13, 1969 or aftex?
6 | A ‘.‘(es.P Ny
) 7 Q 50 you‘ﬂidn;i ﬁnaw;'ﬁn Hovember the l2th, 1970,

8 whether this supposed knife ineident ogceurred before SepLember.

.F

9 i3th or afteér? 3

10 A Yes, Well -~
L Q Would you just answer the question?
12 I3 Yes, Did I -- could you say it again, please,
B one time?
14 ) Surely,
® B THE COURT; The reporter can read 1%,

16 MR, XANAREK: AlY right,

(Whereupon, the récord was read by the reporter

Bl as follows:

* "Q So you dldn't know, on November the

% 12th, 1970, whether this supposed knife incident

2 occurred hefore September 13th or after?

A, Yea, Well -~

"Q Would you Just answer the gquestilon?®)
THE WITNESS:; Can I explain 1t?
THE COURT: Well, answer it first, and then you may

22

23

24

25

26

(-

explialn 1%,

27 ‘ . ’
. THE WITHNESS: I wasnt't sure, And when I c¢hecked back

on the date, and then remembexrlng our conversation, I
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remembered then that it wac prior to that, before the —- before]
she left for Europé;'f N | ' '
ME., K&NﬁR%g;ﬁiweilq‘gqur Honor, may that be stricken?
My guestlon -~ her explanatlon may have some kind of answer ~w |
may be some answer to gome obher question, but my question is
very clear, es to whet she .. what she fold the police
officers on & particular date,
THE CQURT: It may remain in the retord, The métlon 1s
denied,
Her answer is: "Yeg," but -~ this is your
explanatlion for the answer?
THE WITNESS: TYes, that I had to have a piapoint of a
time vo remember, ,
After two years, I had the pinpoint of the 1§en
as & definite date; and from there, I worked back and
remembered what I had sald to Shorty; and then I ~- 1t was

clear o me then of what date it was,

Q BY MR, XANAREK: And this was after two years;
right? :

A Yes,

Q So in 1970, this was come two years after it had

happened; right? .

A, Well, not guite two years ago. it wes & year and
-~ letty see, 70?7 4 yoar and -~ let's see, 169, 'T0 ~~
going on two years, A year and & half, I guess.

Q In faot, lirs, Quant, you don't know if the inci~
dent ever happened, do you? .

A It'm sopry, September -« September .. September;

k.
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let's see, Two months, It was -. well, after two years, itts

hard to remenber all of thia,

It was a;yeéy and -~ a year and three months; is
that right? ,;?5- o
THE C?UE”. ‘Go ghead, Ask your next quﬁstion.
e LBy fIIR. KM&’ABEK* Mm. Qilanb ii‘ you would, please,
ir you'woulu‘béar WAh me and listen to the question?

A Yeah, b ;,:" : : ;Z\‘
[ v ' ! _1}
& The questlon 43: On November the 12th, 1970,
aid you tell lir. Whiibeley and:Mri Willlam Gleason of the

Sherliffts Department that you were not certain as to the date |

of this supposed knife ineldent; and you were then, as of

November the 12th, 1970, trying to remémber whether Shorty

‘ aalleﬁ before your daughter left for Europe, whiah was or

September the 13th, 1963, or after? S
Did you mo state to the police officers?

Now, 1s that question clear? Or would you like
for Mp, Williams to read 1t to you? Is the question clear?
A I -~ Ur, Williams can be clearer for us,

MR, KANAREK: May he read it, your Honor?

THE COURT: Yes. _
(Vhereupon, the record was vead by the reporter

4z follows:

"y The question is: On November

the 12th, 1970, did nyou tell !r, Whiteley and

Mr, Willlam QGleason of the Sheriffs Department

that you were not certain as to the date of this

suppesed knife incident? And you were then, as of
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"November the 12th, 1970, trylng %o remember
whether Shorfy callgd.before your daughter
left for Europe, ghich'wau on September the
13th, 1969, or arﬁe%q *

”Did yﬁu 80 staﬁe to the police ofricers?")
THE wm‘mss- ,Well N ﬁhere ave tqé qués’cions,
THE COUBT: Yes. It's somewhat compound,

The Court wili'sustaln.the cbjection to 1t -
the Court's own cbjectionito it,
BR, KANAREK: Well -=

THE COURT: We'll take & recess now, for approximatély
15 minutes.,

During the course of the receas, don't converse
amongét yourselves hor with anyone ¢lise; don't permit anyone
to converse with you on any subject connected with this matter,
nor form oy express'any opinion on.tbe matbter until 1t is
finally submltted to you,

THE WITHESS: Can I step down?
THE COURT: Yes, Coume back in ften minutes,

(1itd-afternoon regess,)
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11-1 . THE COURT: 411 right, the record hay show lir. Kanarek
.- 2 | 1is now present, All ‘cr{g___':juré'rs, ,:iga: jé_pfesent,‘
3 | R, KANAREK: \You; hHor‘lpxi,‘ I,*? ;i.aqrry 1f I was late,
s | THE COURT: Gd shead, i
: 5 KR, KARAREX: I miscaleulated tiwe, I apologliZe, your
6 | Honor, |
3 7 | THE COURT; Very well,
8 | BY MR, KANARER:
9 G firs, Quant, I'11l try to -~ I'm goling to glve ,you‘

0 | a statement and ask you whether you stated that to Mr. Whiteley
n | gnd Hr. Gleason of the Sheriff's Department on Hovember i2, -
12 1970, and would you listen te it and let us know whether you

13 1 +$o0ld the Sheriff personnel what I am golng to ask you,

_ M Is the.question clear?
. 5 A, Well, I haven'theard the guestlon yet,
; 16 THE COURT: Put your question.
4 17 1K, EANAREK: All right, yes,
18 Q Did you state, on November 12, 1970, to
© | 1w, Gleason and dr, Whiteley, that you, Mrs, Yuant, were not

2 | certain as to the date of the knife ineident.fhat you just

2 | testifled sbout ~~
2 THE COURT: Now, ston theve,
B - HK, KANAREK: Yes.
. 2 THE COUBT: Did you state that?
% | THE WITNESS: Uh, I was prebtty suve,
22’ % | ouE GOURT: Now, listen, Did you state that to the officer?
. # | That's ur., Kensrek's gquestion,
28

TAE WITHESS; I don't think I did, nd.
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have you spoken to lir. Shea on the telephone?

THE COURT: A1l right,

Q BY MR, KANAREK: Did you stabte -~

A I wasn't -~

THE COURT: Walt feﬁ the guestion,

THE WITWESS: Unh-huh,

THE COURT: And listen to i€,

Q BY MR, KANAREK: Dld you fate that you were at
present, meariing November 12, 1970, trylng to remembenr whethgr:
Shorty called before your daughter left for Eﬁrope, which was
on September 13, 1969, or after? Did you %o state? Did you .
ukter words to that effect to Mr, Gleasen and lir, Whiteley of
the Sheriffts Dapértment? o

A I don't think I 4&ld.

@ Now, dlrecting your attention to this phone call,
when you talked about old times with Xy, Shéa on -~ in this
contversation,

b Uh-huh, ‘

You premember telling ir, Manzella about that?

Q

A About the telephone call?

43 1as,

Ho Yes, ‘
Q;- Now, have you -- on how many times In your lifetlme

A Oh, uany tgges.

41 And on hoﬁAmény occadlons have you discussed old
timea at the Spaha Ranbh? |

5 +Weil ;j uss tnis one ocousion that I remember of.

1 ﬂ.

d”_" ;his is tne ohly time tﬁ&t ;bu ever remember that

.. CieloDrive.coOmARCHIVES
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it heppened, was this conversation that‘you and #r, Shea
dlscussed ol:. times?

A Yes,

& Right.,

Now, -~ and when was the dafe of that?

A It was the latter part of August,

¢ Well, what date was 159

A, The very latter part of August, I dont¥ know the

 date exactly.

Q What day of the week was 1t?

B Hell, thet is hard for me to say after all this
timse,

Q When did you [irst have occasiocn to remember that
conversation? - };‘; | |

A Becaﬁééin-

9 ,i,ﬁo; would you listen to the question, Mre,. Quant?

A Yes, . f"t"' T ;’7‘. .

) Ir 1t is not ¢lear, 1'll try to frame 1t so it is

~ clear, L

My question -~ $his 1s ~- the question I am asking

 asks for o date or a time, And the question is, when did you

first have occasion to remember that conversation. afber it

occurred?
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9.1,
12-1

10

11

12

13

14

15

16

¥

18

19

20

21

6702

MR. MANZELLA: Your Honor, excuge me. I ‘wc.uld object

';‘ on the grounds it assumes & fact not in evidence, to wit,

that she forgot the convevsation.

THE COURT: Sustalned.

Q BY MR. RANAREK: Well, from the time thdt you say
that that conversation occurred, until, Iet's say, this
Instant In time, have you had that conversation in your mind
at all €imes?

A Would you gay that a little better, please?

- Like T don’t quite understand what you meen.

Q Botween the time of that conversation, that that
conversation cceurred, and right pow, have you, throughout -~

A ‘Well, betweeri =~ |

o3 -~ that span of time, always had thig conversation
in your mind?

A Do you meany do I remember the gonversation?

Q - Every instant of your living, working day, do you
keep thinking about what Shorty Shea told you?

A Noy not every day. I bave had other things I
have to think about.

TaE c;jan'r,., I think what Mr, Kemavek means {s; When

di.d ymt l}&\m cccas:tm, first have otvasion safter Augupt of

1969 tb recount this, to tell this tonversatiod to souebody?
El‘q teﬂ s"ozaebbdy abmﬂ: tzhe cqwersat:ion?

“TAE WYTNESS:  How ’many tisnea did I tell othey pee;sle,
do you mean?. : : v Yy |

THE QWRT'.: 1{0. Vhen, after August of '69 -

THE WITHESS:: Yes. , .. .

CieloDrive.comARCHIVES
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122 1 THE QQURT: -~ did you £irsi have occagion to tell
.- 2 gomebody about the conversatic ‘
s | THE WLINESS: Ok, yes.
s | THE COURT: ~» that you had with M. Shea?
5 THE WLINESS: Oh, yes. Pearl -~ I was talking to Mrs.
‘ N Mrs: Pearl; Ruby Pearl. '
| T Q  BY ¥R, WANAREK; You were talking to Ruby Peari?
8 A Yex.
. Q And when did you fivet tell Ruby Pesyrl about this
© | conversation? '
no A Not many days sfter that. Maybe two oz three
2 | days after that, becauge =~ well ==
v THE COURT: You’'ve angwered the question.
¥ Q BY MR. KANAREK: That's the first time that you
. . % | recounted it - '
) 10 A Yes.
: S Q. ’ﬂ.'-u to anycne?
o ," 2 A Yes.
R Q AR ﬁ:ight’:. - vﬁaen d1d you Flrst recount it to
® any law mforcement Q:Eficer? ﬁhen, did you first tell & law
= , anfoz:cemeni; offigex abmn that conversation?
= A Before the G::and Juxy ~= before I went to the
* | Grand Jury, I don't know st date that wag.
* Q@ Well, was it 1ike the day of the Grand Jury?
® A Noj just a Little -~ just & little bit before
T that
. : | -} S0 hetween the time that you had this convexsation
and the time you went to the Grand Jury, you told no law
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12-3: "+ 1 | | gnfvoement officex anything wbout what peurred in that
o . 2 B cmver‘sfatim‘f (oo
3 |, RN 0% balked! ‘to the officers, yesj bub it was just
s | ‘befora the- G:;and Jm:y; but just once.
5 Q1 And thak vas tust & few days before the Grand
»5 " J?i-yz SRS : .

! A 1 don't vemembex how many diys or what -+ how long |
8 | it wesj but it waen’t very loug.
? Q Well, what montit was 167
10 A Vhat -~ .
1 R  Vhat month was it, Mrs. Quant, that you first
12

told a law enforcement officer concerning that conversation?
What month snd year?
oy A fhat, I don't remember the month. I know it was

13

‘ . i ® 1 fust before the -~ before & went to the Grand Jury.
* 0 Q@  Well, do you know when you went before the Grand
y o Jury, whet yeary it was?
® A It was November of laazt yearx, Y70.
v | Q November of 1970%
® A Yegs
" Q And before you wentt to the Grand Jury, did you
* | have & conversation with Mr. Whiteley and Mr, Glesson?
# A Before when?
o 24 ? Rafore you went to the Graund Juiy.-
i A Yegy I did.
* - Q Nows Mra« Quant, did Mr. Shea call you, ox did you
® " | catt Mr. shes?

A T wagn 't quite sure about that. But I think

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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T ¥

124 1 | probably T had called him,
.< 2 f . Q Would you read over this page; and the next page?
s'| You'Il wee the -~ © SR
PR THE COURT: ¥u needn 't do 50, Mrs. Quant.,
r 5 MRy, KANAREK:' Well, your Homoz, T == L == I wish to
6 | prove aéééaiitm. ” ' |
!‘ T ; -'I‘H;‘»?j cdmxﬁ 36*4 have & question to ask har,_ concern=
8 ing something on thak pagey you may usk hex about it.
9 MR. KANAREK: Well, T think ghe should be emntitled to
10 | ook 4t this snd see whether or not == |
nop THE COURT: Well, the Couxt will decide that latex. I'm

2 | not sure what you are holding in your hand, xor is anyboedy
B 1 in the gourtroom; and I am -~ ghe’s -~ you are handing her
2 documenit which f8 two or three legal pages long.
The Court is asking you to proceed with your next

14

o 5

10 quegtion, She ig not obliged to read that st this polnt.
¥ " There's no question pending.
128 £lg, Go ahead.
v |
20
21
22
23
e 24
A 26
2r
9 .
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 12ae1

1 Q BY MR, KAWAREK: Did you -~ when you spoke to the
. 2 | law enforcement pfficers, Mrs, Quant, who else wag present,
3 if anyone, other then yourself and Mr. Whiteley and Mr. Gleaacm?
4 | A Just Mr. Gleason amd M. Whiteley. '
51 Q Did you tell Mr. Gleason and Mr. Whiteley that
. s | bz, Shea called you? | | |
“ v | A % -1 had tried to remember that, but I wasn'E
8 1 weally sure who -~ 1if I had ealled him or Shorty had calied
9 me ., .
S0 Q And you weren 't sure on Navambar the 12th, 19703
%1 1s that right?
= A X wish T could remember. But I -~ I don't quite
® | remember 1t. That was ~- I don't want to say that he called
‘ “ 1| me, and not have it right, because I 'm not suve.
. © Q@  Well, then, on November the 12th, 1970, did you
| in fact tell M. Gleason and ¥z Woiteley that Shorty mz.ted R
w T .

you?
1 | A As'I sey, I == I wuld like to be asble to
remember that, but I wasn't really positive of who called
who. T koow we talked to each othex. |
I might have called him. I'm moksure,

q.f;' But my question is: What you told Me. Glesgom |
and Hr. Whiteley on November 12th, 1970, That's the ‘question.
' .| +- ¢ HE COURY; That's asked and answered,
o z: j. ";;‘ .. ,Bo on toyw:: next question.
PP g me kénARed: . Where d1d Mr. Shea say he vas
. 2? when you say thm ponversation pcourred, Mra. Quant?

* & He vas ‘at the Spahn Ranch.

19}
20
21
|

23

.

T
[§ Ty T

T T
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-

T e

¥‘|

_ - And how do you know he was at the Spahn Ranch?
f "" A He told me he vas.
Anq", yuu dnn, £ know that he was at the Spahn

Ranch '.by virtue of ycmr having called the number; ig that
right? gg’ TRt

A I don't kiow. But he -- he told me thet he vas ==
that 1f f hid a message for Pearl -- he sald, "There's
nobody here now."

Q He agsked == he said, "If there i{s & message for
Pearl there?"

A No. Me agked me 1f X wantéd to leave a message
for Pearl. He says, "There's no one here now. I'm &1l alone.'|

@ I zee. #And where did he say he =~ that he wag
located at the Spahm Ranch?

A He wis talking --

THE COURTY If he did.

THE WITNESS: Pardon?

THE COURT: If he did.

THE WITNESS: I£ he d1d?

THE COURT: If he did say where he was located at the
Spalin Ranch, where did he say he was lovated?

THE WIINESS: He didn't say. He was just down ~- he
wag jugt at the ranch there, at the headquarters.

Q  BY MR. KANAREK: So you don't know where he was?
Well, he had to be by a telephone.
Pardon? |
He had to be by & telephone.
But you don 't know where the telephome was?

£ b O b
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foy 00 Q . And did you want to leave a message for Ruby
| s

-, :Eearl’z e

A Yes, I do.
Q Now, there was 4 pay phone at the Spalm Ranch;
isn't thatzight?
A ¥Yes, I kuow where the phones were. -
Q Well, there wag more then one phbne; right?
A There were two phones -- or three phoned; ome
in Mr, Spahn'yg rénm, ong on the mantel by the fireplace,
and one dowri by the pay phone, by the office.
And that wes all.
Q  And you and Mr. Shea then proceeded to talk
about: old times ag the Spahm Ranch -~
A Yes,
4] ~= in this ¢onversation, wherein he wag suppossd
to give 3ome‘message. to Ruby Pearl?
, A He agked me if- 1 wanted to leave a message for
Pea:;l.l And I remember he told me, he says ~= he said, "There's
nabody -~" he said, "There's nobody here now." He says, "I'm

} -

g e
- :mE cmmw' Thai:'s immaterial

e gl
',

#Q i+ BY MR. RANAREK: Mrs. Quant, you don 't know

t’
i

A Oh, yes, I do. Because I talked to him,
Q You talked to him?

A ¥Yes. |

2 But you talked to Shorty Shea many times in your

CieloDrive.coOmARCHIVES
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1ifetime; right?
A Yes.
2] And you did not make a notation or any kind of a
diary «= ’
A Yes.
Q we of what you ==
A And 1’11 tell you why T know.
Q No. UDid you make any notation?
A Yes. In my mind, yes.
4} In your mind?
A Yeg.
L
¥
SRS
PR _
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12b-1 1 Q I see, And other than in your mind, did you make
o 2 | any ¥ind of & nobgtion?

3 A Yes, Can I answer you tThat, please?
4 Q No, Would you Jjust anawer: Did you make any

s 5 notation, othér than in your mind?
6 . Mr, Manzella may want to inquire about your mental

i 7 | notatlons, bub at thls instant, I am not asking you that, |
8 Krs, Quant,
9 - A Yes, I have a mental - ‘
o G I am not asking you for a mental; I am asking you
n if you made any notations ~- .
12 A Not on & paper, no,

. B % At no time, ﬁ:}ﬁ you?
1 A o, not’tqéépépér, no.
. ' 1 . ~Alnd whéh ,iréu talked about old times during this

) 16 aonversatian; ?.faa this -~ was this ba,fore or after the knife

: ¥} ineident? i:"",l i " - ,f'” ol
'L A This wes after the knii‘e incident,
® & = All right, E['hia was a.boui-, how long after the
® | xnife incident, Mrs, RQuant? Lo L
a4 L Tt wes —- it was ~- the conversation?
2 THE COURT: That's what we are talking about,

- % THE WITNESS: The conversation,

2 Q BY MR, KANAREK: Right,

25

A 1 imagine i1t was maybe a 1ittle more than two weeks. -
" 6
2 Q And would you tell us the various subjects you
." # falked sbout in the convérsation?

28 : '
A We talked about time golng by, and my daughter's
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age.
Ve telked about the good timez at the ranch, when
it was -~ 1t was more of a western town, and not invaded,

& Thatt's the key word, "invaded," right?

A Yes,
Q You reit very strongly aboub there being an
invasion?®

THE COURT: You needn't ~-

THE WITNESS: Un-hmn,

THE COURT: -~ pespond to that.

THE WITNESS: Thank you,

Q BY MR, KANAREK: Yes., Go ahead, Mrs. Quant, What |
else?

A We talked sbout Christmas,

We talked about old times, my daughter hiding his
hat, and he never found 1%,

We talkeé sbout her traveling and leaving; and
that we were both very lonely, ‘

And he talked ahout his ploture job. That was
one of the main things that we were talking about, wes his
pleture job coming up.

Q Have you now told us‘all of the subjects that you
gpoke about in that ¢onversation? |
| A Pardon? .
§ Have ?éﬁ riow told us all of the subjects that you ’
spoke abgut~in}§h%£ conversation?
‘& ¢ "I think so, yes.

PN ]

] .énd w@?lﬁiyég'tgii hé;‘ﬁhat;ﬁid you say about the

e
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12b3 1 | invasion, you and Mr,§régylf_;"fi"
@ 5 - A Well, we —- -
L ,". i““' - Ff A ﬂ’ ?
3 1 Q -~ Shea? "' T
4 & We talked about ~~- oh, things weren*t the same

Y
111}

any more, because the atmosphere was gone from thé ranch, that

6 | we had known for years and years; and it seemed to be overrun
" . .

7 by the lanson Family,

8 g That, you -- go ahead., Tell us what else was sald,
o | A Well, we talked shout the Christmas,
10 Q I am talking about the invasion, What else did you

1 | taik about in regard to thai?
2 | A Well, we -~ we sald 1t wasn't the same up there'
13 any more; we felt iike we ~— ch, we felt very strange up there

4 1 -nowy we felt like -~ well, it Just wasn't the same place,

. B snd that -- it was a different feeling altogether,
: 6 4 Now, as you sit there on the witness stand, -~
< | A, lim-hmm,
18 A} -~ do you have an affecﬁionate feeling for

9 | e, Menson? Do you iike lr. Manbon?

W A I have nothing against anybedy, veally,.

2 G Well, my question 1s: Precisely, as to [, lanson,
2 | what 1s your state of mind, your feeling?

] b Well, I have nothing against anyone.
T o Q Well, would you answer as to lir, Manson?
25

What is your feeling? What 1is your state of mind?

A Well, I feel like it'a kind of a strange warld,

. 2 Q Do you have -- 1s that your answer to¢ my gquestion,

28

- A s e, il e+ %h

| a8 to what you - .o

L N

TRy
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A I guess that's about as good as I can describelil, -
Q That 's your answer to my question, &s to your

ferlings toward Mr, Nanson?

A A different world.

& Do you Jlike IIr, lianson? ,

A I have nothing against him, I sald,
G You have nothing against him?

A Ho, -

q Your feeling toward him is the same as whoever may
be erosaing First and Broadwsey at this instant in the City of
Los Angeles?

A I reckon that's ~-

MR. DANZELLA: Objection, your Honor, That's not
relevant .,

THE GOURT: The objectlon ls overruled.

The answer méy remaln,

MR. KANAESK: What was the answer? I didn't hear 1%,

THE WITHESS: I didn't answer,

THE COURT: Pardon? I didn't hear,

THE WITNESS:; I didn't answver,

THE COURT; I'm sorry., I thought I heard you say
SOmething; I thought the answer was in,

The objection is overpuled. I'll allow you to

-

answer, SR

Q BY IR, KA?&?EK: )What 1s your answer, lirs, Quant?
A kWeix,:liEe I say, I don't have any feelings

-

ﬂi‘bher W&){ . F'; a3 L ',..‘ 1 - !.: "..: -t f: ' { - n' ) +
L]

N E TN Tt
[N L

Q4 Towards ¥r, Mensén? * !
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LS N LY

(I . L
Lg% 1em

—

R

s

CieloDrive.com ARCHIVES



13 )

%

11

12

13

14

16

18

19

20

21

22

23

.24

27

e e e et S S L P I FETE,

6714

A
@

than whoever may be crossing First and Broadway at this instani?

A

yes.

Yes,

And your feelings toward him sre no different

I muess -~ I guess they're about the same way,

F
] '
} 1
PR
s ¥ .
* r
*
e e ) Vo
R E ’aﬁ J* b:’
o - L4 ! ;
' . * i
.r:- s Yodel t‘. ' wt [ s
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13-1 1 X} is there some reason, Mr, Quant, that you didn't
. 2 dizcuss the knife incident in this conversation that you had,
8 | you tell us, after the knife incident, when lir, Shea was --
4 |° you gay lr, Manson threw this knlfe?
. s A Uh~huh, yes, |

& Q You didn't discuss the knife incident with Mr.,

7 | Shea, though, in this conversation?

8 | A Yeah, we did on the way down -~ we were talking

9 about -~ he went "Tsk, bsk, tsk, bsk," like that, And he shook

1 | nhis head a2 lot, And we had pone back up and he had told

11 Mr, Spahn aboub it,

2 q iy question, Mrs. Quant -- I am now referiing to

B the phone conversation that you told us about, Remember the

¥ | phone conversation?

A Oh, Pirst you sald the knife, Now =
6

g Yes, .Naw, my guestlon is, did you discuss the

.~ 7 knife Incildent that you told us about in the phone conversation
® | that you - ' '
. A No.-
0 4 Testified tof?
'21 You didn't discuss that at ail?
# A No, ]
% Q After that knife lnclident ogcurred, you say it

T 1 oscurreas

= B Yes, | K

’ * Q After ¥hat oceurred, did you discuss that with

.‘ ’ Z kr, Shea at any time ;'af,'tgr it ccecurred?

| A . I don'¥ think we did, no,

g 5 8. b TS in -

v
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§ . ’ \;; i,

Q Never talked about ik, right, not once?

4

A Don't remembar, but'l don't - e did -~ yes, he
did tell Mr. Spehn about it,

A} I'm agking about ~-

A Well, that was -

Q I'm asking whether he talked to you about 1it,
Mrs, Quant; 1s that not clear?

A No, I don't think he did,

q My question 1s, did he discuss it with you, and

that's the question,

A I dont't think he did,

) Hever dia?

A Don't think so,

MR, KANAREK: Thank you,

THE CQURT: Any redireet?

MR, MANZELLA: Just a few gquestions, your Honor,

REDIRECT EXAMINATION
BY MR, MANZELLA:
Mrs, Quant,
Yes,
You recall the August 16th raild at Spahn Ranch?
Yes, I do, |

I R S o )

Pid the knife incident vecur --

BR, WANAREK: Well, now, your Honor, I would like to
inguire ofi volr dire whether she recalls 1t by personal
presenge or by whether someone told her,

THE COURT: You may question her on cross-examination,

i

;?l'bi
:}‘
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The answer may remain, The objectlon is overruled and the
request for volr dire is deﬂied.

§ . DBY MR, MANZELLA: Did the knife incident occur
before Tthe raid? |

A Yes, it aid.

Q- How long.afteé the knife dncident did you have &
phone convers&tion with Shorty?

B Uh ﬁlose, about two weeks, I guess,

& . All right:' And did the phone conversation take

1
h b

place before your daughter lert for Lurope?
A Yes, it did.; ,',,; ?*‘-n
G And in the phana convarsatiqn did you talk to
Shorty avout your daughte#ﬂgetting‘ready.te leave for Europe?
A Yes, I did,
MR, MANZELLA:; All right, thank you,

I have noe further gquestlons, your Honor,

RECROS S-EXAKINATION
BY HR, KANAREK: ,
g lirs, Quant, if I may ask you -—
A . Uh-huh,
& npa. Quanﬁ, were you at the Spahn Ranch on August
16, 19697 ”
A No, I waan't, _
! St you have no persocnal knowledge about any rald

whlch may ¢r may not have occurred at the Spahn Ranch on
August 16, 1969, right?
A  No, the —-

s s -
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own eyes?

A A

€
enforeement

A
Y

eriforcement
L,
G

enforeement

A
4

S 3 T i
— - e

Is that correct? -You did not see it with your
¥o, I didn't,'

Hear it with your own ears?

e,

That's what I am talking about,

Yes.

And all that you heard about 1t is from law

poople?

No, ,

Well, if I mgy finish,

You have spoken about thisg raild with law
people &g one grouping, right?

As what?

4 group -~ you have apoken wilth several law
people eoncerning this rald, i1s that correct?
I heard about it before thab.

Well, in any event, you have spoken about that

ratd with law enforcement people?

A
G

I imagine I have,yes,

Thank you,

REDIRECT EXAMINATION

BY MR, MANZELLA:

S
. A
-

Ilrs, Quant, just one question,
Yes,

Wos the Spahn Baneh rald the topie of conversation

among you, Ruby Pearl, George, and the cowboys at the ranch?
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y:

MR,
THE
HR,
THE

And you are excused, if you wish to be,

THE
THE
THE
THE

+

THE

Ll

I’m.

Y

THE

MR,

THE COURYT: Thank you very mqpynror your’endurance on
this hct-afternoéﬁi The ééﬁﬁﬁ eebthihly appreciates it,
Md you are admonished that you are not to converse amongst
yourselves, nor with anyone else, nor are you to permit anyone:
to converse with you on any subject connected with this
matter, nor are you to form or express any opinlon on the ‘
matter until It is finally submitted {0 you, |-

respeet £6 the publicity concerning lir, ianson or this trisl,

Good night, 9130 tomorrow,

réeonvene at 9:30 a,m,, Wednesday, September 15,
1971.)

Yes,
MANZELLA: Thank you. I have no further questions,
COUNY': Anything furcher?
RANAREK: No, your Honor,
COURT: ALl Pipght, you may step down.

WITESS: Thenk you, Thank you very much,
COURT: Ladies and gentlemen, we'lll recesg now,
WILNDSS: ;08 I Leave?

GQEET;' Yés, you may step down.

ﬁITﬂESS: Ch, thank you.

KANAREK; | | ?h'ézni; you,. z,xsrs\;' guaht‘: Thank you,
COURT: 9¢30 tomorrow morning, gentlemen?

” '

MANZELLA: . fifie, your Hanor,

ind remenber, too, the Court's admenition with

(Whereupon, an adjournment was baken to
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